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    Bezpłatny dwutygodnik           

KUPON RABATOWY

Bolesław ul. Główna 67a

24
.1

0 
- 7

.1
1.

20
14

24
.1

0 
- 7

.1
1.

20
14

OKRĘGOWA STACJA OKRĘGOWA STACJA 
KONTROLI POJAZDÓW DAMBERKONTROLI POJAZDÓW DAMBER

od 40 zł

NA WYMIANĘ OPON

Myjnia GRATIS !Myjnia GRATIS !
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DRZWI
PODŁOGI

Najniższe cenyNajniższe ceny

Największy wybórNajwiększy wybór

OKNA
Tylko u nas dodatkowy 
KUPON RABATOWY

  

za wydane 1000zł.

OLKUSZ, ul. Rabsztyńska 18  ((koło Fijamotkoło Fijamot))

tel. 506 25 28 29tel. 506 25 28 29
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POŻYCZKA
Nawet w 24 godziny !

do 25 000 zł
szybko i uczciwie

* koszt połączenia zgodny z taryfą operatora
www.profi credit.pl

660 683 488 *
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PLASTROWANIE DYNAMICZNE

BOLESŁAW, ul. Laskowska 4aBOLESŁAW, ul. Laskowska 4a
Budynek NZOZ PROMED - OŚRODEK ZDROWIA

kinezjotaping

FIZYKOTERAPIA

KINEZYTERAPIA

MASAŻ
AQUAVIBRON

laseroterapia, magnetoterapia, ultradźwięki, 
fonoforeza, światłoterapia, krioterapia, elektroterapia

ćwiczenia – gimnastyka lecznicza
ćwiczenia z piłkami i taśmami Thera-Band
ćwiczenia korygujące wady postawy 600 871 429600 871 429

rehabilitacja.naszezdrowie@onet.pl
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Drogowy horrorDrogowy horror
w Wolbromiuw Wolbromiu
Trudno sobie wyobrazić zamieszanie, jakie powstanie w Wolbromiu w czasie 

tegorocznego Święta Zmarłych. Rokrocznie na przełomie października i listo-
pada przez miasto przejeżdża kawalkada aut, wiozących  kieleckich „ślązaków” 
i „zagłębiaków” w rodzinne strony. Wolbrom pokonują ulicami 1 Maja i Brzozowską. 
Czy tym razem nie będą zmuszeni kierować się ul. Krakowską, Mariacką, Miechowską 
obok cmentarza w Wolbromiu?

ciąg dalszy na str. 2

W wolbromskim układzie komunikacyjnym uli-
ce 1 Maja i Brzozowska odgrywają istotne role. 
To trakty prowadzące do przemysłowej strefy 
miasta, a zarazem ważny trakt pozwalający na 
ominięcie ciasnego centrum starego miasta przez 
samochody poruszające się drogą od Olkusza do 
Miechowa. Determinacja szefa spółki FTT S.A. 
w Wolbromiu  wymusiła na zarządcy drogi – 
Powiecie Olkuskim – podjęcie remontu ważnej 
arterii, współfi nansowanej w połowie z „Naro-
dowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych”. 
Termin zakończenia prac – 31 października 2014 
roku. Śledząc tempo robót nietrudno stwierdzić, 
że budowa zakończy się z opóźnieniem. Dziś 
można dywagować jedynie o skali poślizgu.

Podczas konferencji prasowej, 16 października 
br, starosta Barbara Rzońca potwierdziła, 
że istnieją problemy z remontem ul. 1 maja 

w Wolbromiu. Winą za zaistniałą sytuację obarcza 
wykonawcę. - Firma EUROVIA Polska S.A. domaga 
się podpisania aneksu na roboty dodatkowe – 
stwierdziła szefowa powiatowego samorządu. 
– Jako inwestorzy przedsięwzięcia stoimy na 
stanowisku, że wykonawca jest zobowiązany do 
realizacji zadania zgodnie z ofertą i jej charakte-
rem. Jeśli zaś – kontynuowała Barbara Rzońca – 
roboty przedłuża się poza termin ich ukończenia, 
to będziemy domagać się kar umownych zapi-
sanych w kontrakcie. Tego samego dnia po 
południu doszło w starostwie do spotkania zain-
teresowanych stron. Ustalono, że zakończenie 
pierwszego etapu inwestycji, ul 1 Maja, nastąpi 
do 15 listopada, zaś ul. Brzozowska będzie go-
towa na koniec listopada.
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KOMPLETNA PARA OKULARÓW 

OD 159159  złzł
*SZCZEGÓŁY W SALONIE

Salon czynny 
pon-pt  10-17
sob         9-13

LEPIEJ WIDZISZ 

LEPIEJ WYGLĄDASZ !
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!!
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www.optykokulistaklucze.pl
email: optykokulista@interia.pl

KLUCZE  ul. Zawierciańska 4KLUCZE  ul. Zawierciańska 4
tel. 501 506 547tel. 501 506 547

IE
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Do każdego przeglądu 
mycie gratis lub upominek

Bolesław ul. Główna 67a

OKRĘGOWA STACJA KONTROLI 
POJAZDÓW W BOLESŁAWIU

Przeglądy rejestracyjne wszystkich pojazdów

tel. 32 642 38 18
         504 852 677

WYMIANA OPON już od 45zł !WYMIANA OPON już od 45zł !
Klimatyzacja od 89 złKlimatyzacja od 89 zł
Części samochodoweCzęści samochodowe
Geometria kółGeometria kół
WulkanizacjaWulkanizacja
Auto SerwisAuto Serwis

DAM-BER

BB ll łł lll GGGłłóóóóó 66677
MYJNIA BEZDOTYKOWA

AKUMULATORYAKUMULATORY
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Kronika
kryminalna

Dachowanie
w Podchybiu

20 października br. kierujący Renault Megane 
nie dostosowując prędkości jazdy do panujących 
warunków atmosferycznych wpadł w poślizg, 
wjechał do rowu i dachował. Kierowca był 
trzeźwy i wyszedł z wypadku bez większych 
obrażeń. Z kolei pasażerka doznała ogólnych 
potłuczeń klatki piersiowej, przez co musiała 
zostać zabrana do szpitala w Olkuszu. W związku 
z coraz większą liczbą wypadków na skutek 
poślizgów Policja apeluje o wymianę opon z let-
nich na zimowe.

Kradzież
z użyciem noża!
15 października br. policjanci z Wolbromia za-
trzymali trzech nastolatków, którzy napadli na 
sklep w Jeżówce. Grożąc ekspedientce nożem 
żądali wydania pieniędzy i papierosów. Ko-
bieta zdążyła w porę zareagować włączając 
alarm, który spłoszył agresorów. Zaalarmowani 
policjanci natychmiast rozpoczęli poszukiwania 
sprawców. Przejeżdżając nieopodal wolbrom-
skiego targowiska natrafi li na młodych mężczyzn 
odpowiadających rysopisowi napastników. Mę-
żczyźni na widok funkcjonariuszy rzucili się do 
ucieczki. Jeden z nich został zatrzymany na placu 
targowym, a pozostali na pobliskim osiedlu. 
Okazało się, że zatrzymani zbiegli z placówki 
wychowawczej. Dwóch z nich to 17-latkowie, 
którzy usłyszeli już zarzut usiłowania dokonania 
rozboju z użyciem niebezpiecznego narzędzia, za 
co grozi im kara pozbawienia wolności na co naj-
mniej 3 lata. Trzeci z zatrzymanych to nieletni 
15-latek. Został umieszczony w policyjnej iz-
bie dziecka i za swoje postępowanie wkrótce 
odpowie przed sądem rodzinnym.

W piątek, 17 października, zapytaliśmy władze 
EUROVII: czy remont ul. 1 Maja w Wolbromiu 
przebiega zgodnie z harmonogramem? Czy ist-
nieje spór pomiędzy inwestorem a wykonawcą, 
i jeśli tak to czego dotyczy? W jaki sposób EU-
ROVIA uzasadnia konieczność wykonania robót 
dodatkowych?

Odpowiedź nadeszła niebawem. Małgorzata 
Nowakowska z krakowskiego oddziału drogowej 
spółki, specjalista od komunikacji, napisała: 
„W odpowiedzi na przesłane pytania dotyczące 
opóźnień w remoncie ul. 1 Maja w Wolbro-
miu informujemy, iż wynikają one głównie z 
wystąpienia robót nieprzewidzianych zakre-
sem umownym. Jako rzetelny i doświadczony 
wykonawca, zawsze dokładamy wszelkich 
starań, aby  powierzone nam zadania były rea-
lizowane z należytą starannością. Konieczność 
realizacji zgłoszonych przez nas robót dodat-
kowych wynika z uwarunkowań obiektywnych, 
niezależnych od Wykonawcy i nie przewidzia-
nych w projekcie, a związanych między innymi 
z brakiem odpowiedniej nośności i zagęszczenia 
podłoża konstrukcji nawierzchni, czy też brakiem 
wymaganych prawem uzgodnień do projektu, co 
uniemożliwia kontynuowanie prac. Jednocześnie 
chcemy podkreślić, że zależy nam na możliwości 
prawidłowej i zgodnej ze sztuką budowlaną rea-
lizacji zadania inwestycyjnego i jak najszybszym 

porozumieniu się z zamawiającym, w celu termi-
nowego zakończenia umowy i oddania bezpie-
cznej drogi, która będzie służyła użytkownikom 
przez długi czas.”

Jak widać z powyższych wyjaśnień problem 
jest natury merytorycznej. Dotyczy wytrzymałości 
konstrukcji drogi, a co za tym idzie, i trwałości 
remontowych prac. Jak się zakończy – nie podej-
mujemy się przewidywać.

W otwarciu sali gimnastycznej wzięli udział 
również byli i obecni pracownicy ZS w Zadrożu, 
dyrektorzy szkół z gminy Trzyciąż, radni, sołtysi, 
przedstawicielki kół gospodyń wiejskich, 
reprezentanci instytucji współpracujących ze 
szkołą oraz licznie zgromadzeni rodzice i ucz-
niowie. Uroczystość zbiegła się ze Świętem 
Edukacji Narodowej i była doskonałą okazją 
do złożenia życzeń pedagogom i wszystkim 
pracownikom oświaty. Ponadto uhonorowano 
ludzi wspierających placówkę. Statuetki ”Firma 
Przyjazna Szkole” trafi ły w ręce: Celiny Bit-
ner (Zakłady Kablowe BITNER), Jana i Adama  

c.d. Drogowy horror w Wolbromiu

Jerzy Nagawiecki

Nowa sala gimnastyczna
dla Zespołu Szkół w Zadrożu

Otwarte natomiast pozostają pytania zawarte 
na wstępnie niniejszej informacji dotyczące or-
ganizacji ruchu drogowego w Wolbromiu w okre-
sie Święta Zmarłych. O wyjaśnienie powyższej 
kwestii „Serwis Jurajski” poprosił wicestarostę 
Pawła Piasnego. Do chwili zamknięcia niniejsze-
go wydania nie otrzymaliśmy odpowiedzi.

W Zadrożu, w gminie Trzyciąż, 15 
października br. zakończono budowę 
sali gimnastycznej przy Zespole Szkół  
im. Wincentego Witosa. Uroczystość 
rozpoczęła msza św. koncelebrowana 
przez biskupa Diecezji Sosnowieckiej 
Grzegorza Kaszaka. W przekazaniu 
sali młodzieży i lokalnemu środowisku 
uczestniczyli: posłanka Lidia Gądek, 
wicewojewoda małopolski Andrzej 
Harężlak, małopolski kurator oświaty 
Aleksander Palczewski oraz włodarze 
gminy: wójt Roman Żelazny i prze-
wodniczący Rady Gminy Lucjan Gajda.

Koczwarów (przewóz osób), Marcina i Jacka 
Pocięgielów (SOK POL II). Wymienieni darczyńcy 
systematycznie przekazują pieniądze na dodat-
kowe posiłki, wycieczki szkolne oraz sprzęt spor-
towy. W części artystycznej wystąpili uczniowie 
szkoły. Uroczystość uświetnił koncert Orkiestry 
Dętej „Zodiak” z Zadroża.

Budowa sali gimnastycznej powstała przy 

fi nansowym wsparciu Programu Rozwoju Ob-
szarów Wiejskich w latach 2007-2013 działanie 
313/322/323 - Odnowa i rozwój wsi. Nowo-
czesny obiekt sportowy budowany był z myślą 
przede wszystkim o uczniach z czterech sołectw: 
Zadroża, Milonki, Tarnawy i Zagórowej.

Jerzy Nagawiecki
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KLUCZE ul.Bolesławska 45   tel. 32 642 88 06

     Już od

12,99 zł/m
2

projektowanie 3Dprojektowanie 3D
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SKŁAD OPAŁU I DREWNASKŁAD OPAŁU I DREWNA  
F.U. INTER-KUKF.U. INTER-KUK

604 604   99  11  99  706       706       
5353  5 15 1  99  2 8502 850

www.interkuk.com.pl           www.interkuk.com.pl           
interkuk@vp.plinterkuk@vp.pl
Bolesław k/Olkusza, ul Główna 31, (za sklepem całodobowym)

WĘGIEL, GROSZEK, MIAŁWĘGIEL, GROSZEK, MIAŁ  --  od 320zł/tonaod 320zł/tona

DREWNO DREWNO OPAŁOWEOPAŁOWE  --  od 110zł/mpod 110zł/mp
BRYKIET DRZEWNY, DESKI, WIĘŹBA BRYKIET DRZEWNY, DESKI, WIĘŹBA 
ŁATY, STEMPLE BUDOWLANEŁATY, STEMPLE BUDOWLANE

INTER-KUK_nr36.indd   1 2014-10-06   13:41:17
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Biegiem
przez powiat

Remont remizy
zakończony!

Dobiegły końca prace remontowo - budowlane 
budynku remizy Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Kwaśniowie Dolnym. Środki na - wymianę 
pokrycia dachowego wraz z orynnowaniem 
części parterowej dachu, instalację central-
nego ogrzewania oraz remont pomieszczeń - 
zostały pozyskane przez Gminę Klucze z Urzędu 
Marszałkowskiego. Natomiast - docieplenie stro-
pów, ścian zewnętrznych i otynkowanie - odbyło 
się przy udziale środków z Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Krakowie. 
Część prac wewnątrz obiektu została zrealizo-
wana dzięki Funduszowi Sołeckiemu. Ostate-
czny koszt inwestycji wyniósł 121 358,53 zł,
z których 49 492,45 zł stanowiło fi nansowanie 
zewnętrzne, a 17 988,13 zł było wkładem z Fun-
duszu Sołeckiego. Reszta kwoty została pokryta 
z budżetu gminy.

Mają nowy 
plac zabaw!

22 października br. przy ul. Niepodległości 
w Bukownie został otworzony nowy plac zabaw. 
Obiekt wyposażony jest w bezpieczne certy-
fi kowane urządzenia m.in. huśtawkę, drabinki, 
piaskownicę i zjeżdżalnię. Koszt ich zakupu w 
wysokości 30 tys. zł pokryli Fundacja Muszkie-
terów i właściciel supermarketu Intermarche Pan 
Grzegorz Kańtoch. Natomiast koszt przygotowa-
nia podłoża wraz z montażem nawierzchni bez-
piecznych w wysokości 40 tys. zł pokryło miasto.

Akcja „Place Zabaw Muszkieterowie” jest pro-
wadzona od 7 lat i doskonale wpisuje się w ideę 
społecznej odpowiedzialności biznesu. Do tej 
pory Muszkieterzy wybudowali już 114 podo-
bnych placów zabaw, na które przeznaczyli po-
nad 3,3 mln zł. Imprezie otwarcia towarzyszyła 
moc atrakcji i nagród, a swojego zadowolenia nie 
krył sam właściciel supermarketu Intermarche 
w Bukownie Pan Grzegorz Kańtoch:
- Jestem niezwykle dumny mogąc przyczynić 

się do powstania miejsca, w którym najmłodsi 
mieszkańcy Bukowna będą mogli aktywnie 
spędzać czas na świeżym powietrzu. Bukowno 
jest wspaniałym miejscem i możliwość wsparcia 
go przynosi mi ogromną satysfakcję – powiedział.

Po co powiatowi olkuskiemu 
program naprawczy ?!

Bezpośrednim powodem wezwania było stwier-
dzenie nieważności Uchwały Rady Powiatu 
w Olkuszu z 10 września 2014 r. w sprawie 
wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej z uwagi na przekroczenie wskaźnika 
zadłużenia. Równocześnie RIO postanowiło 
wnieść skargę do Wojewódzkiego Sądu Admi-
ni-stracyjnego w Krakowie na Uchwałę Rady z 
30 kwietnia 2014 roku w sprawie wprowadze-
nia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 
Kolegium RIO stwierdziło, iż w roku 2015 spłata 
aktualnych na dzień 30 kwietnia 2014 r wielkości 
rozchodów wynikających z podpisanych umów 
kredytowych wynosiła 1 mln zł, a nie jak ujęto 
w przedmiotowej uchwale 100 tys. zł!

Władze powiatu okazały skuteczność. Kolejne peregrynacje do Regionalnej Izby Obrachunkowej przyniosły wreszcie ocze-
kiwany efekt. 8 października 2014 roku Kolegium RIO w Krakowie postanowiło wezwać Powiat Olkuski do opracowania 
i uchwalenia programu postępowania naprawczego na lata 2015-2017 oraz przedłożenia go celem zaopiniowania do RIO 
w terminie 45 dni od dnia otrzymania wspomnianej uchwały, z uwagi na niezachowanie w latach 2015-2020 relacji wynikającej 
z art. 243 ust. 1 ustawy o fi nansach publicznych, czyli tzw. wskaźników Rostowskiego.

Co? Gdzie? Kiedy?
Programy postępowania naprawczego to 

rozwiązanie ekstraordynaryjne. Wprowadza się 
go wówczas, kiedy budżet jednostki samorządu 
terytorialnego nie wypełnia relacji określonych 
w art. 242–244 ustawy o fi nansach publicznych 
oraz gdy występują zagrożenia realizacji zadań. 
Oznaczałoby to, że program postępowania nap-
rawczego może być podejmowany przy spełnieniu 
dwóch warunków: problemów ze wskaźnikami 
oraz występującego zagrożenia realizacji zadań. 
Ale jaką należy podjąć decyzję w sytuacji Powiatu 
Olkuskiego, kiedy jednostka nie ma problemów 
z płynnością, a jedynie ze wskaźnikami?

W okresie, w którym taki program byłby re-
alizowany, dana jednostka nie musi spełniać 
relacji określonych w art. 242–244, czyli tzw. 
wskaźników Rostowskiego. Niespełnienie może 
dotyczyć jedynie już zaciągniętych zobowiązań. 
Zgodnie z tą reguła RIO nie zgodziło się, aby 
Powiat Olkuski wypuścił obligacje komunalne 
i tym sposobem sprolongował zadłużenie o 10 
lat, a to rozwiązanie Zarząd Powiatu jeszcze w 
lipcu br. przedstawiał jako najbardziej efektywny 
środek rozładowania trudnej sytuacji fi nansowej. 
W trzyletnim okresie wdrażania programu napra-
wczy powiat nie może: 
- podejmować nowych inwestycji fi nansowa-
nych kredytem, pożyczką lub emisją papierów 
wartościowych - oznacza to jednocześnie wstrzy-
manie możliwości zadłużania się na inwestycje 
współfi nansowane ze środków Uni Europejskiej!
- udzielać pomocy fi nansowej innym JST;
- udzielać poręczeń, gwarancji i pożyczek;
- ponosić wydatków na promocję jednostki. 
Musi natomiast ograniczyć realizację zadań 
innych niż obligatoryjne, fi nansowanych ze 
środków własnych. Jeżeli samorząd nie opracuje 
lub nie uchwali programu naprawczego, bądź 
przekazany program nie uzyska pozytywnej opi-

Konieczny ?
RIO narzuca programy naprawcze samorządom 

niezbornym, które popadły w poważne fi nansowe 
tarapaty. W kraju można znaleźć kilka przykładów 
wdrożenia narzędzi oszczędnościowych w jed-
nostkach, których zadłużenie sięgnęło 60-70 
procent rocznego budżetu, co zagroziło ich 
prawidłowemu funkcjonowaniu. Powody takiego 
stanu rzeczy leżały bądź to w długach wyge-
nerowanych w szpitalach powiatowych, bądź 
w przegranych procesach sądowych o wielo-
milionowe odszkodowanie, bądź w podejmowa-
nych, nazbyt ambitnych programach inwesty-
cyjnych. Sytuacja powiatu olkuskiego daleka jest 
od wymienionych przypadków. 40-milionowe 
zadłużenie nie zagraża bieżącej działalności. Sta-
je zatem pytanie, w czym zatem może być pomoc-
ny program oszczędnościowy? Czyżby konsek-
wentnie pilnowane rygory, narzucone przez nową 
Radę i Zarząd powiatu nie były wystarczające? 
Sprawa jest poważna i zależy od głębokości 
i zakresu programu oszczędnościowego.

Czytając dotychczas zaaplikowane programy 
oszczędnościowe całkiem nietrudno znaleźć w 
nich wspólne cechy. Pierwszą i podstawową – 
znacząca redukcja etatów o kilka, kilkanaście 
procent zarówno w starostwach, jak i jednostkach 

Procedowanie uchwały o wdrożeniu programu 
naprawczego Rada Powiatu w Olkuszu podejmie 
najprawdopodobniej w środę, 12 listopada, czyli 
na cztery dni przed wyborami samorządowymi, 
w szczytowym okresie kampanii wyborczej. 
Szczegóły programu, który na zlecenie Zarządu 
napisała poznańska spółka ProPOLIS Consul-
ting, znają tylko nieliczni. Nie wiadomo kiedy 
zapoznają się z nimi wszyscy radni i – przede 
wszystkim - opinia publiczna. Wiadomo z kolei, 
że nie starczy czasu na powszechną refl eksję 
oraz głęboką debatę nad jedną z najbardziej 
donośnych uchwał w historii powiatu. Trudno w 
tej sytuacji mówić o wprowadzeniu ewentualnych 
modyfi kacji programu. Kłania się porzekadło, że… 
pośpiech jest potrzebny do łapania pcheł!

Co w tej sytuacji należy zrobić? Przykładem 
służy Powiat Kościerski. Kilka miesięcy temu 
tamtejsi samorządowcy nie przyjęli opracowa-
nego przez zewnętrzną fi rmę programu, w któ-
rym zaproponowano oszczędności wiążące się 
z likwidacją etatów w placówkach powiato-
wych, sprzedażą części majątku oraz zmianą 
w funkcjonowaniu oświaty. Radni argumento-
wali, że z programem zapoznali się zbyt późno 
i nie mieli szans na dokładne przeanalizowanie 
jego założeń. W tej sytuacji, 20 marca br. RIO 
w Gdańsku przygotowała budżet na bieżący rok. 
Powiat żyje, działa, pracuje…

4 dni przed wyborami

nii, wówczas to kolegium RIO ustali budżet po-
wiatu na kolejny rok.

organizacyjnych. Zmniejszeniu ulegają także 
wydatki na zakupy materiałów, ogranicza się fi -
nansowanie ze środków własnych tylko do zadań 
obligatoryjnych nałożonych na powiat, rezygnuje 
się z wydatków na promocje, na kulturę i sport. 
Powiat zaprzestaje udzielania dotacji organiza-
cjom pozarządowym, a także zawiesza udzielanie 
wszelkiego rodzaju pomocy fi nansowej innym 
jednostkom. Ponadto dokonuje się przeglądu 
majątku nieruchomego i ruchomego powiatu 
pod kontem jego przydatności do wykonywanych 
bieżących zadań. Rzeczy i nieruchomości zbędne 
należy sprzedać.

W programie naprawczym jednego z powiatów 
wdrożono nową politykę kadrową i organizacyjną 
w oświacie, ograniczono reperowanie dróg, 
zredukowano akcję odśnieżania. W innym na-
kazano przekształcenie powiatowych służb dro-
gowych w spółkę prawa handlowego, likwidację 
jednego z liceów i dwóch zespołów szkół, zmniej-
szenie ilości wydziałów w starostwie powiato-
wym. Czy podobne porządki należy zaaplikować 
także w olkuskim? Jeśli tak, to co zlikwidować, 
kogo znowu zwolnić?

Czy program naprawczy będzie oznaczał 
kolejne zwolnienia w starostwie?

Jerzy Nagawiecki
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Dariusz RZEPKA
Wiek: 51 lat

Stan cywilny: żona Ania, synowie Radek 21 lat, Dominik 18 lat

Bezpartyjny.
 

DOŚWIADCZENIE ZAWODOWE

Doświadczony samorządowiec, doskonale orientujący się w przepisach 
w zakresie zadań Gminy Olkusz, co pozwala mu efektywnie 
i zgodnie z prawem wychodzić naprzeciw oczekiwaniom Mieszkańców, 
skutecznie wykorzystując środki unijne. 
Wcześniej ceniony nauczyciel.
 

WYKSZTAŁCENIE

Wykształcenie wyższe. Służbę na rzecz Gminy Olkusz rozpoczął 
po uzyskaniu dyplomu studiów prawno - samorządowych 
w Polskiej Akademii Nauk.

UMIEJĘTNOŚCI

Od samego początku pracy w samorządzie ma opinię sprawnego mówcy 
oraz mediatora. Niezależnie od „atmosfery politycznej” znany jest 
z reprezentowania społecznych oczekiwań i potrzeb, przedkładanych 
ponad partyjne i indywidualne podziały. Doskonale potrafi  organizować 
pracę zespołu oraz zabiegać o lokalny interes Gminy na zewnątrz: 
w województwie i na szczeblu krajowym, co odnosi wymierny skutek we 
wzroście udziału środków europejskich w inwestycjach samorządowych.
 

INNE KWALIFIKACJE

Jest wymagającym, ale równocześnie otwartym pracodawcą, świadomym 
faktu, że dyskusja i wspólne działanie dają najlepsze efekty. Wsłuchuje 
się w konstruktywną krytykę, nie podejmując polemiki z populistami. 
Dąży do merytorycznej dyskusji oraz z szacunkiem odnosi się do swoich 
adwersarzy.

ZAINTERESOWANIA

Wolny czas najchętniej oddaje rodzinie: żonie Ani i dwóm – dorosłym 
już – synom. Często sięga również po książki (klasyka literatury 
pięknej),  grywa na gitarze. Z gorliwością prawdziwego kibica śledzi 
postępy reprezentacji i lokalnych drużyn w rozgrywkach sportowych. 
Jeździ na rowerze, okazyjnie gra w siatkówkę.
 

CECHY OSOBOWOŚCI

Rzetelny, sprawiedliwy i konsekwentny w swym działaniu. Wrażliwy 
na lokalne potrzeby, z uwzględnieniem wszystkich grup społecznych. 
Nie boi się podejmować rozwiązań trudnych, krytykowanych przez 
politycznych przeciwników, oceniając je z perspektywy pożądanego 
efektu długofalowego.

PLANY NA PRZYSZŁOŚĆ

Wartość prywatnie najcenniejszą – rodzinę – już zbudował. Pozwala 
mu to z pełnym poświęceniem oddać się pracy na rzecz lokalnej 
społeczności. Konsekwentnie dąży do poprawy życia mieszkańców 
poprzez rozbudowę infrastruktury w Gminie Olkusz, uwzględniając 
potrzeby osiedli i sołectw. Działa na rzecz wsparcia mikro, małych 
i średnich przedsiębiorców, którzy tworzą kapitał Olkusza. Rzetelna 
i realna strategia rozwoju Gminy to jedno z najważniejszych zadań 
stojących przed burmistrzem nowej kadencji.

Kontakt :
Dariusz Rzepka 
www: h� p://rzepkadariusz.pl
e-mail: kontakt@rzepkadariusz.pl

Materiał sfi nansowany przez KW Platforma Obywatelska
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MBargiel

Szanowni Mieszkańcy Gminy Bolesław!

Najważniejsze Najważniejsze założeniazałożenia
programowe dla Gminy Bolesławprogramowe dla Gminy Bolesław

Ochrona środowiska!Zdrowie!

Edukacja!

Sprawne zarządzanie

1.1. 2.2.

Materiał sfi nansowany przez Komitet Wyborczy Wyborców Wspólnota Samorządowa Ziemi Olkuskiej

3.3.
4.4.

Opracowanie kompleksowego Raportu o Stanie Środowiska Gminy

- Celem raportu  będzie uzyskanie informacji o aktualnym stanie powietrza, wody 
i gleby oraz ewentualnych zagrożeniach i konieczności podejmowania działań 
naprawczych.
Eliminacja uciążliwości odorowych

Skuteczne i pilne wyjaśnienie przyczyn powstawania odorów i ich bezwzględna 
likwidacja. Współpraca z zakładami przemysłowymi w celu eliminacji wszelkich 
uciążliwości dla mieszkańców ( zapylenie, hałas, odory).
Czyste Sołectwa – Czysta Gmina! 
Bieżące utrzymywanie czystości chodników, placów, parkingów oraz otoczenia 
budynków użyteczności publicznej niezależnie od pory roku.
Pielęgnacja szaty roślinnej 

Systematyczne koszenie traw, podcinanie drzew i krzewów oraz ich nasadzanie. 
Ukwiecenie centrum gminy.
Kontynuacja i ulepszanie programów pomocowych 

Dofi nansowanie do wymiany azbestowych pokryć dachowych, pieców c.o., 
przyłączy kanalizacyjnych. Pozyskiwanie środków zewnętrznych w celu instalacji 
urządzeń energii odnawialnej.
Promocja walorów krajobrazowych i turystycznych gminy

Tworzenie nowych szlaków pieszych i rowerowych. Budowa obiektów tzw. małej 
architektury.

Poprawa infrastruktury edukacyjnej m.in. nowe, bezpieczne nawierzchnie 

boisk szkolnych,

Ujednolicenie podręczników szkolnych we wszystkich szkołach gminnych,

Utworzenie klas profi lowanych np. językowych w Publicznym Gimnazjum,

Uruchomienie stypendiów dla uczniów szczególnie uzdolnionych,

Wymiana młodzieży szkolnej z innymi gminami,

Zwiększenie dostępności do internetu w całej gminie,

Zacieśnienie współpracy z nauczycielami i rodzicami uczniów,

Zwiększenie liczby miejsc dla dzieci w przedszkolach gminnych.

Gospodarne, celowe i oszczędne wydatkowanie środków publicznych,

Jawność działania organów gminy,

Promocja terenów inwestycyjnych,

Poprawa komunikacji autobusowej w gminie,

Skuteczne pozyskiwanie środków unijnych z nowej perspektywy fi nansowej 

Unii Europejskiej 2014-2020,

Przyjazny Urząd dla mieszkańców,

Ścisła współpraca z Sołtysami i Radami Sołeckimi – racjonalne wydatkowanie 

Funduszy Sołeckich,

Nawiązywanie kontaktów partnerskich z innymi gminami w Polsce i zagranicą,

Wspieranie działalności Kół Gospodyń Wiejskich i lokalnych inicjatyw,

Wyznaczenie i przygotowanie miejsca pod targowisko,

Budowa nowych lokali socjalnych, bądź adaptacja pomieszczeń w budynkach 

gminnych,

Wsparcie osób starszych. Utworzenie Uniwersytetu III Wieku.

WSPÓLNOTA
SAMORZĄDOWA
  Ziemi Olkuskiej

   Prezentowany poniżej program wyborczy jest wynikiem moich wieloletnich obserwacji i doświadczeń. 

Przez ostatnich 18 lat, jako kierownik referatu organizacyjnego Urzędu Miejskiego w Bukownie byłam blisko stra-

tegicznych decyzji dla rozwoju gminy. Z perspektywy czasu potrafi ę właściwie ocenić celowość przeprowadzonych 

inwestycji oraz inicjatyw społecznych. Dzięki Państwa zaufaniu jestem też aktywną radną Rady Gminy Bolesław 

dwóch kadencji. Doświadczenie i wiadomości zdobyte podczas zasiadania w Radzie Gminy są w mojej opinii nie-

odzowne dla późniejszego, sprawnego zarządzania i wykonywania funkcji wójta.

   Przy opracowywaniu programu wyborczego posłużyłam się również swoją wiedzą i umiejętnościami zdobytymi 

w trakcie studiów na krakowskiej Akademii Medycznej oraz ukończonych 3 lata temu studiach podyplomowych 

z zakresu Administracji Samorządowej i Rozwoju Regionalnego.

   Priorytetem były dla mnie Państwa potrzeby, sugestie i pomysły. Twierdzę z pełnym przekonaniem, że

zaproponowana koncepcja rozwoju Bolesławia wychodzi naprzeciw oczekiwaniom społecznym i może zostać 

zrealizowana w całości. Wierzę głęboko, że 16 listopada podczas wyborów samorządowych spotka się ona 

z Państwa aprobatą.

Prosze o glos! Miroslawa Bargiel

Mirosława Bargieł (52 l.) - kandydatka na wójta gminy Bolesław

Opracowanie i wdrożenie gminnego programu promocji zdrowia

- do jego realizacji włączone zostałyby wszystkie jednostki organizacyjne gminy, 
organizacje pozarządowe oraz placówki ochrony zdrowia.

Realizacja programów profi laktycznych

- m.in. wczesnej prewencji choroby niedokrwiennej serca, zwyrodnienia stawów, 
szczepień ochronnych i wielu innych w miarę potrzeb.

Poprawa funkcjonowania Podstawowej Opieki Zdrowotnej

- Art. 7 ustawy o samorządzie gminnym stanowi: „Zaspakajanie zbiorowych 
potrzeb wspólnoty należy do zadań własnych gminy. W szczególności zadania 
własne obejmują sprawy ochrony zdrowia”.

Uruchomienie telefonu informacji zdrowotnej

- Dzwoniąc pod specjalny numer telefonu mieszkańcy otrzymają poradę 
dotyczącą świadczonych usług medycznych, informacje o dyżurach aptek, proce-
durach medycznych, swoich uprawnieniach i obowiązkach. Będą mogli również 
poinformować władze gminy o ewentualnych problemach w zakresie dostępności 
do usług medycznych.

Idz na wybory i zmien Bolesław!Idz na wybory i zmien Bolesław!,, ,,
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Kazimierz

Ściążko
Kandydat na Wójta Gminy Klucze

Kazimierz Ściążko - SPRAWDZONY GOSPODARZ

Szanowni Państwo! 
Mieszkańcy Gminy Klucze!

 
16 listopada wybierać będziemy przedstawicieli do Rady Powiatu 

oraz Rady Gminy.
Przemyślany wybór reprezentantów do najważniejszych organów 

samorządowych jest  niezmiernie ważny. To tu, na poziomie lokalnym, 
zapadają najważniejsze dla nas decyzje. Właściwa współpraca Wójta z Radą 

Gminy i Radą Powiatu daje namacalne efekty i jest gwarancją sukcesu.

Aby należycie planować i realizować przyszłość naszej gminy, 
musimy tworzyć spójny zespół.

Decyzję o wyborze Radnych Gminy i Powiatu podejmujemy 
raz na cztery lata! 

Kompetentni radni to sprawny powiat oraz mocna gmina.
Przedstawiam Państwu kandydatów do Rady Gminy oraz do Rady 

Powiatu ubiegających się o mandat ze wspólnej ze mną listy wyborczej.

Proszę o Wasz głos na ludzi, którym warto zaufać.                                                                                    
                                                                                    Kazimierz Ściążko

Sukces zapewni tylko współpraca obu rad z Wójtem!

WYBORY SAMORZĄDOWE 16 LISTOPADA 2014
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Kandydaci do Rady Powiatu w Olkuszu  -  Okręg nr 2             Lista Nr 4

Kandydaci do Rady Gminy w Kluczach                                     Lista Nr 4

Ilona Szczęch
Wykształcenie wyższe, 
studia podyplomowe – 
Zarządzanie w oświacie, 
mężatka, troje dzieci. 
Obecnie Zastępca 
Wójta Gminy Klucze.

Adam Garus
Wykształcenie średnie, 
żonaty, dwie córki. 
Prezes Stowarzysze-
nia Na Rzecz Rozwoju 
i Promocji Ryczówka 
„Kuźnia” i działacz 
Inicjatyw Społecznych 
Nowy Świat. 
Przedsiębiorca, rolnik.

Mirosław Macek
Wykształcenie wyższe, 
żonaty, dwoje dzieci, 
Zastępca dyrektora 
ds. rekreacji Gminnego 
Ośrodka Kultury 
w Kluczach.

Monika Sosnowska

Wykształcenie wyższe, 
mężatka, dwóch synów. 
Zaangażowana 
zawodowo w LGD
„Nad Białą Przemszą”.

Monika Jaworska
Wykształcenie wyższe, 
mężatka, jedno dziecko. 
Dyrektor wydziałów 
w Olkuszu i Krakowie 
Społecznej Akademii 
Nauk w Łodzi.

Kazimierz Ściążko
Wykształcenie wyższe, 
żonaty, troje dzieci. 
Wójt Gminy Klucze. 
Prezes LGD „Nad Białą 
Przemszą”, Prezes 
Powiatowy i członek 
Prezydium Zarządu 
Wojewódzkiego 
Związku OSP RP. 

1 2 3

4 5 6

Paweł Krawczyk
Wykształcenie wyższe, studia 
podyplomowe – Zarządzanie w 
oświacie, żonaty, dwóch synów. 
Nauczyciel Gimnazjum w Klu-
czach. Od dwóch kadencji 
Radny Gminy Klucze. 
Sołectwo Klucze – ul. XXX-lecia 
PRL bloki nr 10, 11, 12, 14.

Arkadiusz Węglarz
Wykształcenie wyższe, studia 
podyplomowe – Zarządzanie 
i administracja. Radny Gminy 
Klucze w latach 2010-2014. Od 
lat pracuje na rzecz promocji 
zatrudnienia i aktywizacji zawo-
dowej dla osób bezrobotnych 
i zagrożonych zwolnieniem z 
pracy. Sołectwo Klucze - ulice:
Zawierciańska, Hardego, Nowa, 
Słoneczna, Partyzantów, Dwor-
ska, Studzienna, Rabsztyńska.

Marzena Pilch-Kocjan
Wykształcenie wyższe – 
Psychologia i Pedagogika oraz 
Organizacja i zarządzanie 
oświatą. Mężatka, troje dzieci. 
Nauczyciel w Szkole Podsta-
wowej w Kluczach. Sołectwo 
Klucze – ulice: Rudnicka, Sta-
wowa, Podgórna, Górna, Dolna, 
Boczna, Środkowa, Pustynna, 
Bolesławska, Kręta, Krótka, 
Łączna, Miodowa, Pocztowa, 
Szkolna, Gołębia.

Tomasz Hagno
Wykształcenie średnie, żonaty, 
dwoje dzieci. 
Wieloletni działacz samorzą-
dowy, współzałożyciel 
Stowarzyszenia Turystyczno-
Wędkarskiego Biała Przemsza. 
Sołectwo Klucze – ulice: 
Bogucińska, Jurajska, Kościelna, 
Olkuska, Poległych, Polna. 
Sołectwo Bogucin Duży.

Piotr Kasprzyk
Wykształcenie średnie, żonaty, 
troje dzieci. Radny Gminy 
Klucze w latach 2010-2014. 
Instruktor ds. rekreacji w GOK 
w Kluczach. Licencjonowany 
trener UEFA. 
Sołectwo Jaroszowiec.
  

Piotr Szreniawa
Sołtys Kwaśniowa Górnego.
Emerytowany spawacz 
Szkłobudowy Jaroszowiec. 
Zajmuje się uprawą ziemi. 
Sołectwo Kwaśniów Górny, 
Sołectwo Hucisko.   

Mateusz Mazur
Wykształcenie średnie, aktywny 
działacz OSP w Kwaśniowie, 
członek PTTK. Pracownik Saint-
Gobain w Dąbrowie Górniczej. 
Sołectwo Kwaśniów Dolny, 
Sołectwo Golczowice, Sołectwo 
Zalesie Golczowskie.   

Halina Ładoń
Wykształcenie średnie. Radna 
Gminy Klucze czwartą kadencję, 
matka trójki dzieci. Od wielu lat 
oddana i zaangażowana 
w pracę na rzecz mieszkańców 
Rodak i Gminy Klucze. Sołectwo 
Rodaki.   
   

Gabriela Ekiert
Wykształcenie wyższe 
pedagogiczne, mężatka, jedno 
dziecko. Nauczyciel w Zespole 
Szkolno - Przedszkolnym 
w Ryczówku. Sekretarz Stowa-
rzyszenia Na Rzecz Rozwoju 
i Promocji Ryczówka „Kuźnia”. 
Sołectwo Ryczówek.

Barbara Plewniak
Wykształcenie średnie, 
mężatka, jedno dziecko. Praco-
wnik administracji publicznej 
(ZUS) z 24-letnim stażem pracy. 
Sołectwo Chechło – ulice: 
Kluczewska, Ogrodzieniecka, 
Wiejska, Pustynna, 
Plac Partyzantów.   
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Lista nr 4

miejsce nr

1

Waldemar

Smoter

Adam Muchajer

lat 39, wykształcenie wyższe 
techniczne, od urodzenia 
związany z Gminą Wolbrom. 
Długoletni pracownik Staro-
stwa Powiatowego w Olkuszu, 
a obecnie ZGK „Bolesław” 
sp. z o.o.  zna  oczekiwania 
mieszkańców Gminy Wolbrom 
i Trzyciąż którym zawsze służy 
pomocą. Żonaty, dwie córki. 
Bezpartyjny.

Elżbieta Struzik

lat 56, wykształcenie wyższe 
pielęgniarskie oraz studia 
podyplomowe w zakresie 
Organizacji i zarządzania 
w ochronie zdrowia. Starsza 
pielęgniarka Miejsko Gmin-
nego Centrum Medycz-
nego Wol-Med w Wolbromiu, 
kurator Sądu Rejonowego w 
Olkuszu, radna Rady Miejskiej 
w Wolbromiu w latach 2006-
2010. Przewodnicząca Komisji 
ds. Pomocy Społecznej 
i zdrowia. Bezpartyjna.

Łukasz Zagała

lat 28, kawaler, wykształcenie 
wyższe, politolog i pośrednik 
nieruchomości, energiczny, 
przedsiębiorczy i zaradny 
mieszkaniec Domaniewic. 
Główne atuty to wytrwałość 
w realizacji stawianych sobie 
celów, kreatywność 
i bezpośredniość. Pasjonat 
motocykli- uczestnik wielu 
akcji charytatywnych na rzecz 
dzieci z domów dziecka.

Małgorzata Rams

lat 40, mężatka, dwoje dzieci, 
wykształcenie średnie tech-
niczne o profi lu technologia 
żywienia, wykonywany zawód 
– rolnik, dodatkowo prowa-
dzenie własnej działalności 
gospodarczej. Przewodnicząca 
Koła Gospodyń Wiejskich. 
Organizatorka, inicjatorka, 
współzałożycielka i członkini 
Zarządu Stowarzyszenia 
‘’Lgota Wolbromska Wczoraj- 
Dziś-Jutro”. Bezpartyjna.

Kamil Pałka

lat 23, Większość swojego 
życia spędziłem w Wolbromiu. 
Aktualnie jestem studentem 
historii na Uniwersytecie 
Jagiellońskim w Krakowie. 
Lubię pracować społecznie; 
organizowałem zajęcia z 
historii lokalnej. Jestem, aby 
pomagać. Bezpartyjny.

Barbara Marchajska

lat 34, mężatka, syn Kacper. 
Wykształcenie wyższe peda-
gogiczne. Nauczyciel historii z 
wiedzą o społeczeństwie oraz 
wychowania fi zycznego i życia 
w rodzinie. Dyrektor Niepu-
blicznych Szkół Podstawo-
wych. Bezpartyjna.

Andrzej Rospond

lat 65, lekarz medycyny spe-
cjalista chorób wewnętrznych, 
od kilkudziesięciu lat miesz-
kaniec Wolbromia. Znany 
i ceniony lekarz rodzinny w 
Miejsko-Gminnym Centrum 
Medycznym WOL-MED w 
Wolbromiu. Chcę służyć swoim 
wieloletnim doświadczeniem 
zawodowym i mieć wpływ na 
politykę zdrowotną Powiatu. 
Bezpartyjny.

Bożena Szatan

lat 52, Wykształcenie wyższe 
magisterskie, studia podyplo-
mowe z zakresu zarządzania 
oświatą. Dyrektor SP w 
Jeżówce, nauczyciel. 
Bezpartyjna.

Jako dyrektor szkoły pozyskuję środki 
z funduszy zewnętrznych, dzięki którym ucznio-
wie i nauczyciele uczestniczą w wielu projek-
tach edukacyjnych, umożliwiających rozwój 
i wyrównywanie szans.

Kandyduję do Rady Powiatu w Olkuszu, 
ponieważ bliski mojemu sercu jest rozwój 
Naszych Gmin. Pracuję z młodzieżą, mam kontakt 
z rodzicami, absolwentami szkoły, znam problemy 
z jakimi na co dzień przychodzą do mnie ludzie.

Prosimy o Państwa głos 
podczas wyborów samorządowych 16 listopada 2014 r.

   Moje atuty to:
•  bezpartyjność,
•  uczciwość, rzetelność i niezależność,
•  doświadczenie w pozyskiwaniu 
    funduszy zewnętrznych,
•  umiejętność słuchania 
    i współpracowania z ludźmi,
•  kreatywność i konsekwencja 
    w dążeniu do celu,
•  otwartość na zmiany.

  W swoich dalszych działaniach:
•  będę zabiegał o planową i systematyczną moder-
    nizację dróg powiatowych na terenie Gmin  
    Wolbrom i Trzyciąż przy współudziale tych Gmin,
•  będę zabiegał o optymalne wykorzystania   
    potencjału szkolnictwa ponadgimnazjalnego,    
    mądrą politykę oświatową, w tym rozwój 
    i promocję szkolnictwa zawodowego oraz wspierał 
    działania zachęcające młodzież do pozostania 
    w Powiecie Olkuskim,
•  będę dążył do racjonalnego pozyskiwania i wyko-
    rzystania przez powiat środków unijnych w nowej
    perspektywie fi nansowej na realizację    
    najważniejszych inwestycji.

Mam  44  lata. Jestem żonaty, mam córkę.
Od 20 lat mieszkam w Wolbromiu, a od 11
lat pełnię funkcję dyrektora Zespołu Szkół w
Wolbromiu (ul. Pod Lasem). Jestem Radnym
i Wiceprzewodniczącym Rady Powiatu, człon-
kiem Powiatowej Rady Rynku Pracy  w Olkuszu.

Edyta 
Przyjemska - Marchaj

lekarz chorób wewnętrznych, 
specjalista medycyny rodzin-
nej, mężatka, dwie córki. Od 
15 lat pracuje wśród swoich 
pacjentów w WOLMED Zarze-
cze. Kandydując do Rady 
Powiatu pragnę atywnie 
wpływać na politykę prozdro-
wotną, oraz poprawę funkcjo-
nowania ochrony zdrowia na 
terenie Powiatu. Bezpartyjna.

Kandydat do Rady Powiatu

Kandydaci do Rady Powiatu w Olkuszu okręg wyborczy nr 3 Wolbrom -Trzyciąż
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Posiadam wieloletnie doświadczenie w sprawowaniu funkcji kierowniczych w jednost-
kach sektora fi nansów publicznych oraz obsłudze prawnej przedsiębiorców. Od urodzenia 
związany jestem z Miastem i Gminą Wolbrom.

W życiu kieruję się żelaznymi zasadami. Jestem, jak to mówią, człowiekiem 
„starej daty”. Raz dane słowo jest dla mnie święte. Obecnie uczestniczę w czwartych 
w mojej karierze wyborach samorządowych. Cały czas z tym samym komitetem, z tymi 
samymi ludźmi, w tej samej sprawie. Nie jestem chorągiewką na wietrze. Uważam, 
że władza winna świecić przykładem i jedynie osobista postawa jest w stanie zmienić 
rzeczywistość na lepsze. W dobie kryzysu fi nansowego uważam, że zaciskanie pasa należy 
zacząć od siebie, dlatego w pierwszej kolejności obniżę wynagrodzenie burmistrza. Potem 
przyjdzie pora na szukanie kolejnych oszczędności w budżecie gminy, przede wszystkim 
w administracji. Tak pozyskane środki w połączeniu z funduszami europejskimi należy 
przeznaczyć w całości na inwestycje, gdyż inwestycje, inwestycje i jeszcze raz inwestycje 
mogą uchronić naszą gminę przed zapaścią cywilizacyjną oraz stanowić będą panaceum 
na wszelkie bolączki jej mieszkańców – bezrobocie, drogie media, brak bezpieczeństwa, 
brudne ulice i ogólną bylejakość, a co najważniejsze zakończą exodus młodzieży i fi rm.

Cudów nie trzeba, wystarczy zakasać rękawy i zacząć robić dokładnie to, co 
robią w sąsiednich gminach. Miasto i Gmina Wolbrom jest bogatą jednostką, potrze-
buje tylko lepszego gospodarza. Mamy przemysł, przedsiębiorców, wykształconych, 
zaradnych mieszkańców, wspaniałą, zaangażowaną młodzież. Jedynie władza odstaje 
od  tych standardów.

Szanowni Wyborcy. Ufając w Waszą mądrość,  rozsądek i poczucie 
odpowiedzialności za Nasze Miasto i Gminę, uprzejmie proszę o Wasz głos.
Więcej na www.samorzadodnowa.pl oraz na moim profi lu na facebooku.

Adam Zielnik
kandydat na Burmistrza Miasta i Gminy Wolbrom oraz 

do Rady Powiatu Olkuskiego z ramienia KWW Samorząd 
OdNowa. 40 lat, żonaty, dwoje dzieci. Prawnik. 
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Marcin Michał

Cockiewicz
lista nr 4, poz. 3

Materiał sfi nansowany przez KW Platforma Obywatelska RP

do Sejmiku Województwa Małopolskiego

         Uczciwość        Rzetelność       Kompetencje
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Robert
Nielaba

           Kandydat 
do Rady Powiatu

WSPÓLNOTA
SAMORZĄDOWA Przymierze

www.przymierze.info.pl

TAK !TAK !   dla obwodnicy 
Bolesławia i Bukowna 
oraz nowoczesnych 
dróg powiatowych 

NIE !NIE ! dla tranzytu 
ciężarowego w 
gęstej zabudowie

TAK !TAK ! dla czystego 
powietrza   

NIE !NIE ! dla smrodu 
i uciążliwości 
odorowych

TAK !TAK ! dla profesjo-
nalnego samorządu 

NIE !NIE ! dla partyjnych 
układanek w 
powiecie  

TAK !TAK ! dla dobrych 
szkół  w powiecie

NIE !NIE ! dla polityki 
wokół oświaty

Lista 
nr

miejsce nr

1

15
Okręg Bolesław-Bukowno

Komitet Wyborczy Wyborców

ZIEMI OLKUSKIEJ

Wszystko 
zaczyna się

od 
człowieka
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Kandydat 
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Proszę o Państwa głos 
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Ziemi Olkuskiej

Henryk
Kieca

Kandydat 
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Jerzy Nagawiecki

W liczącej ok. 6,5 tys. mieszkańców gminie 
Bolesław chęć objęcia funkcji wójta zgłasza 
sześciu kandydatów, nieomal jeden na 1000 
osób. Mirosława BARGIEŁ z Bolesławia, lat 52, 
reprezentuje KWW Wspólnota Samorządowa Zie-
mi Olkuskiej; Krzysztof DUDZIŃSKI z Bolesławia, 
44 lata KWW Samorząd OdNowa;  Grażyna GAJ z 
Krzykawki, 61 lat kandydatka komitetu SLD-Le-
wica Razem;  dotychczasowy wójt Ryszard JANU-
SZEK z Krzykawki, lat 57 występujący pod szyl-
dem Platformy Obywatelskiej; reprezentujący 
KW Prawo i Sprawiedliwość Mateusz LISZKA z 
Bolesławia – młodzieniec  25-letni; oraz  zamiesz-
kały w Bolesławiu Krzysztof ROMAŃCZAK , lat 43, 
reprezentujący swój komitet wyborczy.  

Sondowanie przedwyborczych nastrojów upo-
ważnia do wniosku, że Ryszard Januszek nie 
uchodzi już za faworyta wyborczego wyścigu. 
Werdykt zapadnie więc w drugiej rundzie, w 
której dotychczasowy wójt najprawdopodobniej 
zmierzy się z obecną radną Mirosławą Bargieł. 
Doświadczenie podpowiada, że dogrywkowa 
rozgrywka rządzi się swoimi prawami, toteż nie-
spodzianka nie jest wykluczona!

Bukowno nie bez powodów uchodzi za jedną 
z najlepiej rozwijających się gmin w Małopolsce. 
Czuje się tu rękę sprawnego gospodarza, bur-
mistrza Mirosława GAJDZISZEWSKIEGO. 57-letni 
włodarz miasta przystępuje do wyborów jako 
reprezentant własnego komitetu. Jego konkuren-
tami będą Włodzimierz LOREK – lat 58, z KWW 

Gospodarny Samorząd oraz 41-letni Jarosław 
TOMCZYK z KWW Stowarzyszenie Orbita. 

Za zdecydowanego faworyta wyborów ucho-
dzi Gajdziszewski. Druga runda w Bukownie 
zostałaby uznana za niespodziankę. 

W gonitwie o funkcję wójta startuje sześciu 
kandydatów. Co najmniej czterech z nich to 
samorządowcy z potężnym stażem, ambicja-
mi, i realnymi szansami na końcowy sukces. 
W gronie faworytów czwórka: 58-letni wójt 
Kazimierz ŚCIĄŻKO z Klucz reprezentujący 
Platformę Obywatelską; radny powiatowy 
Krzysztof DĄBROWSKI z Krzywopłotów, lat 60, z 
KWW Wspólnota Samorządowa Ziemi Olkuskiej;  
przewodniczący Rady Gminy Józef KACZMAR-
CZYK z Chechła - lat 62 z KWW Gospodarny 
Samorząd oraz członek Zarządu Powiatu Nor-
bert BIEŃ z Kolbarku, lat 54 z KWW Samorząd 
OdNowa. Grono kandydatów uzupełniają Marek 
WALNIK – komitet Służba Gminie i  Jan MICHA-
LIK 68-letni reprezentant SLD Lewica Razem.

Rozstrzygnięcie zapadnie w drugiej rundzie – 
to pewne. Przewiduję, że znajdzie się w niej Ka-
zimierz Ściążko. Jego rywala nie podejmuje się 
wytypować podobnie jak i końcowego zwycięzcę 
rywalizacji.

Chęć objęcia funkcji burmistrza Olkusza 
zgłosiło 8 kandydatów, olkuszanie: 52-letni To-
masz BANYŚ z KWW Razem dla Olkusza;  Wiesław 
CADER - lat 53, reprezentujący własny komitet 
wyborczy; Andrzej FELIKSIK - 55 lat ze Wspólnoty 

Samorządowej Ziemi Olkuskiej; 52-letni Robert 
HERZYK z KKW SLD Lewica Razem; Łukasz KMITA 
– 29 lat z KW Prawo i Sprawiedliwość, Roman 
PIAŚNIK, lat 65, z KWW Wybierzmy Zmiany; 
51-letni burmistrz Dariusz RZEPKA z Platformy 
Obywatelskiej oraz Paweł PIASNY z Zimnodołu, 
39-letni wicestarosta, KWW Samorząd OdNowa. 

Co najmniej połowa wymienionych uchodzi za 
faworytów, choć i pozostali wydają się nie być 
pozbawieni szans na końcowy sukces. W drugiej 
rundzie stawiam na pojedynek Rzepka – Felik-
sik, choć równie prawdopodobne wydaje się być 
starcie: obecnego burmistrza z Łukaszem Kmitą, 
lub też inna konfi guracja fi nału. Wielkie emocje 
gwarantowane.

W Trzyciążu jedno jest pewne – drugiej tury 
nie będzie. W najmniejszej gminie powiatu, 
liczącej ledwie 5,7 tys. ludzi, do wyboru startuje: 
były wójt Jan BORÓWKA z Trzyciąża – 68-letni 
reprezentant KWW Gospodarny Samorząd oraz 
Roman ŻELAZNY. Wszelkie znaki na ziemi i nie-
bie wskazują faworytem obecnie sprawującego 
władze wójta, 48-letniego kandydata z Zadroża, 
lidera KWW Przyjazna Gmina Trzyciąż. Trudno 
spodziewać się niespodzianki. 

Zakończyć rządy 58-letniego burmistrza 
Jana ŁAKSY w Wolbromiu. Pod takim hasłem 
przystępują do wyborczej walki konkurenci 
obecnego szefa wolbromskiego samorządu. 
Pan Jan z Gołaczew trzyma się jednak mocno 
i w mniemaniu wielu reprezentant PSL-u uchodzi 

za faworyta rozgrywki. W drugiej turze wyborów 
jego konkurentem będzie jeden z trójki preten-
dentów: Andrzej GIL  z Wolbromia, lat 36, kandydat
Prawa i Sprawiedliwość; Stanisław KOŁODZIEJ 
z Wolbromia, 47-letni lider KWW Gospodarny 
Samorząd oraz Adam ZIELNIK z Łobzowa, lat 40, 
KWW Samorząd OdNowa. 
Jeśli oponenci Łaksy zdołają w dogrywce połączyć 
szyki, to… będzie się działo! 

Do walki o samorządowe funkcje burmistrzów 
i wójtów, stają licznie kandydaci obdarzeni wiarą 
w końcowy sukces. Z perspektywy komentatora-
wyborcy śledzenie wyścigu o fotele i gabinety 
może być zajęciem interesującym. Oczekuję, że 
przebiegać będzie raczej w stylu Royal Ascot 
Racecourse, niż bijatyki rodem z Dzikiego Zacho-
du. Pamiętajmy,  gonitwy w Ascot są nie tylko 
miejscem dla szybkich koni i eleganckich kreacji, 
ale także barometrem nastrojów społecznych tu 
i teraz. Inteligentni gracze wyciągną z nich waż-
ne nauki dla kolejnych wyborczych starć. O ile 
królewskie wyścigi zaliczyć należy w poczet 
szczególnie elitarnych, o tyle wybory samorzą-
dowe należą do imprez prestiżowych, w których 
swoje racje prezentują zarówno jednostki orygi-
nalne, można by rzec ludzie haute couture ub-
rani w luksusowe kreacje na indywidualne 
zamówienie z kandydatami o walorach bliższych 
ludowi, noszącymi garderobę prêt-à-porter 
czyli gotowe ubrania dla wszystkich dostępne 
w sklepach. Przy urnach wyborczych zdecydu-
jemy, czy mają nami rządzić wizjonerzy-prze-
wodnicy nie szczególnie liczący się ze zdaniem 
otoczenia, czy przeciętni swojacy wyczuwający 
kierunek podążania stada. Jedni postawią na 
ogierów czystej krwi, inni wesprą wałachów. 
Trudno przewidzieć, kto w trakcie czterolecia za-
chowa lepszą kondycję i sprawność w ciągnięciu 
na przód samorządowego wozu. 

Wystartowała wyborcza batalia
Powiat olkuski – pięć gmin, pięć gabinetów wójtów i burmistrzów, pięć foteli do zajęcia. O zaszczytną funkcję szefa gmin-
nej egzekutywy ubiega się 29 kandydatów. W tym gronie znajdują się ledwie dwie kobiety, obie wywodzące się z gminy 
Bolesław. Do pozostałych jednostek samorządu terytorialnego wieści o równości płci jeszcze nie dotarły. W gminach 
powiatu olkuskiego, jak w życiu, zanosi się zarówno na prawdziwe pojedynki wagi ciężkiej, jak i na konfrontacje ze zde-
cydowanym faworytem. Jak się zakończą jedne i drugie przewidzieć nie sposób. Bowiem dopóki piłka w grze…

BOLESŁAW

BUKOWNO

KLUCZE

OLKUSZ

TRZYCIĄŻ

WOLBROM

PODSUMOWUJĄC

SerwisJurajski_0037_24-10-2014.indd   10SerwisJurajski_0037_24-10-2014.indd   10 2014-10-23   05:22:352014-10-23   05:22:35
Process CyanProcess CyanProcess MagentaProcess MagentaProcess YellowProcess YellowProcess BlackProcess Black



11www.serwisjurajski.pl

Jerzy Nagawiecki: Ubiega się Pan o miejsce w Sej-
miku Małopolski. Proszę przedstawić motywację 
tej decyzji?
Krzysztof Szczepankiewicz: Witam serdecznie 
Pana i czytelników „Serwisu Jurajskiego”. Na 
wstępie chciałbym zaznaczyć, o czym jestem 
głęboko przekonany, że powiat i gmina, w której 
mieszkam mogą dużo zyskać na mojej pracy w 
Sejmiku Małopolskim. Posiadam bowiem odpo-
wiednie doświadczenie, poparte kompetencjami, 
i motywację do działania.  Chciałbym aby „nasza 
mała ojczyzna” była promowana nie tylko na te-
renie Małopolski, ale również szerzej. Posłużą 
temu umiejętne wykorzystanie funduszów unij-
nych, które zostaną przekazane do województw. 
Chciałbym, aby jak najwięcej środków trafi ło do 
miasta i gminy Wolbrom oraz powiatu olkuskiego 
i zostało przeznaczonych na  odnowienie  i rozwój 
bazy sportowo-rekreacyjnej i zaplecza hotelar-
sko-gastronomiczne naszych miast i miasteczek 
oraz agroturystykę wsi.  Posiadam odpowiednie
umiejętności oraz cechy charakteru, które po-
zwolą mi spełnić oczekiwania wyborców. A są: 
to umiejętność pracy w zespole, zaangażowanie, 
komunikatywność, kreatywność, wysoka kultu-
ra osobista, doświadczenie w pozyskiwaniu 
środków, współpraca z instytucjami. 

Sejmik Małopolski to wielkie wyzwanie?
Oczywiście! Dla mnie każde działanie, które 
może pomóc drugiemu człowiekowi jest wy-
zwaniem. Staram się niczego nie robić „na pół
gwizdka”. Jestem zdania, że jeśli coś robić, to
raz a dobrze. Uważam, że pełnienie funkcji
radnego Sejmiku Wojewódzkiego, jest olbrzy-
mią odpowiedzialnością a praca radnego obo-
wiązkiem, z którego należy się rozliczyć nie tylko 
przed wyborcami. Nie boję się pracy w zespole 
i współpracy z przedstawicielami różnych opcji 
i ugrupowań. Śmiem twierdzić, że takie kontak-
ty i porozumienie jest niezbędne, jeśli chce się 
działać dla dobra regionu. Nie raz spotkałem się z 
twierdzeniem: nie dasz rady, nie mieszaj się w to, 
to jest niewykonalne, niemożliwe. Tak było m.in. 
z przeniesieniem przejścia dla pieszych przy Ze-
spole Szkół w Dłużcu na skrzyżowaniu  dróg wo-
jewódzkiej i powiatowej. To był prawdziwy „węzeł 
gordyjski”, a pierwotnie wykonane przejście 
prowadziło do… rowu. Współpraca z sołtysem 
Dłużca Marianem Barczykiem, mieszkańcami, 
którzy zgodzili oddać część swoich działek pod 
chodnik, wielokrotne rozmowy z radnymi po-
wiatowymi i wicestarostą, wizyty w Urzędzie 
Marszałkowskim, rozmowy Marszałkiem, Prze-
wodniczącym Sejmiku Małopolskiego, spot-
kanie na szczycie z panią poseł Lidią Gądek. 

Wszystko Trwało to wszystko cztery lata, ale 
najważniejsze, że  zakończyło się sukcesem. 
Mamy drogę z chodnikiem, którą dzieci mogą 
bezpiecznie dotrzeć do szkoły. Inny przykład to 
odnowienie pomnika pomordowanych w Czar-
nym Lesie. „Panie dyrektorze to teren podmokły, 
sąsiedzi się nie zgodzą na przejazd ciężkiego 
sprzętu, nadleśnictwo nie akceptuje takich rze-
czy” itd. Nie ukrywam , że bodźcem do działania 
były dwie uczennice szkoły w Dłużcu, gdzie pełnie 
funkcję dyrektora. Po rozmowach z sołtysem, 
świadkami tamtych wydarzeń, nadleśnictwem, 
ciężkiej pracy społeczności lokalnej, ludzi którzy 
bezinteresownie przychodzili pomagać w pracy 
przy ułożeniu prawie czterotonowego głazu na 
grząskim terenie, nie tylko mamy piękny pom-
nik z granitu ufundowany przez kamieniarza ze 
Strzegomia,  ale również wygodny parking leśny 
nieopodal miejsca pamięci. Wszystko przy olbrzy-
mim wsparciu społeczności lokalnej i pomocy 
fi nansowej poseł Lidii Gądek oraz burmistrza 
Wolbromia Jana Łaksy. 

Doświadczenia w pracy samorządowej?
Do tej pory moja praca samorządowa opierała 
się na owocnej współpracy z przedstawiciela-
mi gminy, powiatu i województwa a także, jak 
wspominałem wcześniej, z poseł Lidią Gądek. 
Bez zajmowania stanowiska w Radzie Miejskiej, 
inicjowałem i wspierałem działania mające na 
celu integrację lokalnej społeczności, poprawę 
jakości kształcenia młodego pokolenia, poprawę 

bezpieczeństwa, pozyskiwanie środków unijnych, 
dbałość o kulturę i historię, wspieranie osób 
niepełnosprawnych. Stwarzałem możliwości 
i wspierałem nauczycieli oraz uczniów w propa-
gowaniu demokracji i samorządności w szko-
le, która prowadzę. Warto wspomnieć , że nasi
wychowankowie aktywnie uczestniczą w wybo-
rach do Samorządu Uczniowskiego, reprezentują 
szkołę  w uroczystościach patriotycznych, przygo-
towują debaty na tematy lokalne, w których biorą 
udział  okoliczni mieszkańcy a także rok ro-
cznie reprezentują nasz powiat w Sejmie Dzieci 
i Młodzieży w Warszawie. 

Doświadczenia w pracy zawodowej?
Początki mojej kariery zawodowej to okres wiel-
kich zmian w naszym kraju. Jako „świeżo upie-
czony” absolwent krakowskiej AWF rozpocząłem 
działalność gospodarczą współpracując głównie 
z krakowską fi rmą  OKNOPLAST. Podjąłem stu-
dia podyplomowe na Wydziale Prawa i Admini-
stracji Uniwersytetu Śląskiego i rozpocząłem 
pracę w szkole, w wolbromskiej „Jedynce”. 
Swoje umiejętności zawodowe podnosiłem, 
uczestnicząc w wielu kursach i projektach. 
Brałem  m.in. udział w projekcie „Pracownik 
sfery budżetowej w Europie”, zakończonym eg-
zaminem międzynarodowym DELF sygnowa-
nym przez Francuskie Ministerstwo Edukacji. W 
roku 2008 powierzono mi stanowisko dyrek-
tora Zespołu Szkół w Dłużcu. Dzięki wspólnemu 
wysiłkowi i zaangażowaniu nauczycieli, rodziców 
i mieszkańców wsi zyskaliśmy „szkołę sukcesu”, 
bogato wyposażoną  i przyjazną uczniom i rodzi-
com. Można śmiało stwierdzić tu „WIDAĆ ZMIA-
NY!”.  W 2012 uczestniczyłem w programie Come-
nius Mobilność Szkolnej Kadry Edukacyjnej 
odbywającym się w Wielkiej Brytanii. Od wielu 
lat uczestniczę w Kongresie Kadry Kierowniczej 
Oświaty, dzielę się wiedzą i doświadczeniami z 
dyrektorami, pracownikami samorządowymi z 
całego kraju i ministerstwa edukacji.  Przez cały 
czas jestem związany ze strukturami Szkolnego 
Związku Sportowego, będąc prezesem miejsko 
gminnego i wiceprezesem powiatowego SZS 
oraz organizatorem wielu imprez i zawodów 
sportowych.  Byłem też założycielem klubów 
sportowych działających na terenie gminy : TKKF 
Jura Wolbrom i Victoria Dłużec. 

Praca w różnych miejscach pozwoliła Panu 
na zebranie wiele doświadczeń i poszerzyła 
umiejętności działania w zespole.
To prawda. Przykładem stworzeniem obiektu re-
kreacyjnego przy Zespole Szkół w Dłużcu. Sprawa 
wyglądała następująco:  złożyliśmy wniosek  o 
dofi nansowanie w ramach projektu  „Radosna 

Szkoła”. Niestety, nie zdołał się zakwalifi kować. 
Ale nie złożyliśmy broni.  Wspólnie z rodzicami za-
łożyliśmy klub sportowy Victoria Dłużec, dzięki 
czemu mogliśmy starać się o środki fi nansowe 
na odbudowę placu zabaw. Udało się dzięki 
wsparciu LGD „Nad Białą Przemszą”. Dzięki tej ak-
cji mieszkańcy Dłużca, szczególnie ci najmłodsi 
cieszą się z placu zabaw z prawdziwego zdarze-
nia, oczywiście z bezpieczną nawierzchnią.

Jaka tematyka działań samorządu wojewódz-
kiego jest Panu najbliższa?
Chciałbym uczestniczyć w pracach zespołu ds. 
edukacji i nauki, gospodarki i przedsiębiorczości 
a także turystyki, sportu i promocji. Moim zamia-
rem jest animowanie  aktywne uczestnictwo 
w programach promujących zdrowy i aktywny 
tryb życia nakierowanych na wszystkie grupy 
wiekowe. Chciałbym też, poprzez unijne wspo-
maganie, wpływać na proces edukacyjny w ten 
sposób, aby młody człowiek, po wejściu na rynek 
pracy mógł konkurować z rówieśnikami zza grani-
cy odpowiednim przygotowaniem merytorycz-
nym i zawodowym. 

Co chciałby Pan „załatwić” w Krakowie dla gminy 
Wolbrom i Powiatu Olkuskiego?
Spraw jest mnóstwo, zaczynając od „prawdziwej” 
obwodnicy Wolbromia, poprzez rozwój szkolni-
ctwa ponadgimnazjalnego w Wolbromiu z budo-
wą sali gimnastycznej przy Zespole Szkół, oczy-
wiście ogólnodostępnej, na poprawie bezpie-
czeństwa przy drogach wojewódzkich kończąc. 
Tak jak mówiłem wcześniej, dbać o rozwój pro-
mocji, turystyki i sportu w naszym regionie. 
Myślę tu generalnym remoncie zespołu basenów 
jak i wolbromskiego zalewu. Mam nadzieję, ze 
w związku z tym na naszym terenie pojawią się 
nowi inwestorzy, którzy mogliby zapewnić nowe 
miejsca pracy.

Kilka słów o sobie: wykształcenie, praca, stan 
rodzinny, zainteresowania…
Posiadam wykształcenie wyższe magisterskie 
uzyskane na Akademii Wychowania Fizycznego 
w Krakowie. Obecnie pracuję w  Zespole Szkół w 
Dłużcu, pełniąc funkcję dyrektora. Jestem żonaty, 
mam córkę i syna. Moje zainteresowania to 
sport, szczególnie siatkówka, w którą grywam z 
przyjaciółmi co tydzień od ponad dwudziestu lat, 
piłka nożna - jestem byłym zawodnikiem Prze-
boju Wolbrom, a także narty, tenis, sporty wodne 
oraz podróże i dobra książka zwłaszcza twórczość 
Cliva Cusslera. Jestem też fanem agenta 007 
Jamesa Bonda.

Szczepankiewicz - gotowy do ciężkiej pracy
Krzysztof Szczepankiewicz ubiega się o mandat radnego wojewódzkiego. 43-letni dyrektor Zespołu Szkół w Dłużcu, absolwent AWF w Krakowie, mąż i ojciec dwójki dzieci 
zajmuje wysokie czwarte miejsce na liście Platformy Obywatelskiej.  W rozmowie z „Serwisem Jurajskim” przedstawia się szerszej publiczności.

Dziękuję za rozmowę
Jerzy Nagawiecki

  Wyrazy głębokiego współczucia 

oraz wsparcia dla żony i rodziny

wspaniałego lekarza, przyjaciela 

i człowieka

                                  

                      lek. med. 

                Andrzeja Sierpińskiego

                            

                                           składa posłanka 

                                                   Lidia Gądek

Z głębokim smutkiem i żalem żegnamy

lek. med.

Andrzeja Sierpińskiego

Kierownika Poradni Medycyny Pracy 

i lekarza rodzinnegow Miejsko-Gminnym

Centrum Medycznym WOL-MED 

Żonie i Rodzinie

składamy wyrazy głębokiego współczucia

Zarząd, Dyrekcja oraz pracownicy

Miejsko-Gminnego Centrum Medycznego WOL-MED Sp. z o.o.

Serdecznie dziękujemy za lata wspólnej 

pracy dla dobra naszych pacjentów
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Andrzej Gil: Musimy potroić inwestycje!
W Serwisie Jurajskim idąc za ciosem kontynuujemy serię przedwyborczych wywiadów z kandydatami na wójtów i burmistrzów z gmin powiatu olkuskiego. Tym razem 
przyszła kolej na Wolbrom i rozmowę z Andrzejem Gilem – pretendentem do burmistrzowskiego stołka z list Prawa i Sprawiedliwości.

Jerzy Nagawiecki: Ubiega się Pan o funkcję bur-
mistrza Wolbromia. Dlaczego? Proszę o umoty-
wowanie swojej decyzji?
Andrzej Gil: Chcę, by Wolbrom był gminą 
transparentną, nastawioną na inwestycje, przy-
jazną mieszkańcom, wspierającą przedsiębior-
ców, korzystającą z dotacji. Teraz tak nie jest 
i chcę to zmienić. 

Posiada Pan doświadczenie w pracy w samorzą-
dzie. Jak z perspektywy radnego, przewodni-
czącego Komisji Rewizyjnej, ocenia Pan obecnie 
rządzących.
- Od dawna słyszymy krytykę burmistrza, ale do-
piero wyniki przeprowadzonych przeze mnie 
kontroli ukazały, jak wiele tracimy, jako gmina 
na złym zarządzaniu, niegospodarności, marno-
trawstwie czasu i pieniędzy. Pokazałem, że 
tracimy około 40% wody, którą produkujemy. 
Dlatego płacimy 4,92 zł a nie 3,10 zł za 1m3 
wody. Inwestujemy 6-krotnie mniej niż większość 
rozwijających się gmin. Spośród ponad 170 gmin 
w Małopolsce, nasza pozycja w rankingu gmin 
to bodaj 10. lokata od końca. Rosną wydatki 
na administrację. Obecne władze  pozyskały 85 
zł dotacji unijnych na 1 mieszkańca, Muszyna 
niemal 1500 zł a Bukowno 495 zł.  Szacuję, że 
za czasów obecnego burmistrza zmarnowaliśmy 
nawet 14 mln zł. Mieszkańcy muszą ocenić obe-
cne władze po wynikach. 

Wiosną br. Komisja Rewizyjna negatywnie 
oceniła proces wyłaniania nowego podmiotu, 
który realizuje program upowszechniania kul-
tury fi zycznej – piłka nożna wśród mieszkańców 
Miasta i Gminy Wolbrom.  Co się w tej sprawie 
aktualnie dzieje? Czy zostały rozliczone dotacje 
z budżetu miasta i gminy dla klubu Przebój 
Wolbrom, który popadł w zadłużenie sięgające 
ponad 300 tysięcy złotych?
- Komisja rewizyjna w pierwszej wersji protokołu 
przyznała mi rację wskazują kilkanaście nie-
prawidłowości jakich dopuścili się urzędnicy 
w trakcie konkursu. Po interwencji burmistrza, 
większość koalicyjna usunęła z dokumentu 
wszystkie uwagi i ostatecznie przyjęto wersję, 
ze konkurs przeprowadzono prawidłowo. 
Odmówiłem podpisania tak zmanipulowanego 
protokołu. Jako przewodniczący Komisji Rewi-

zyjnej nie mogę nic więcej zrobić, poza infor-
mowaniem mieszkańców o prawdziwej sytuacji 
w gminie i urzędzie. 

Wolbrom nie rozwija się w należytym tempie. 
Szczególne zaniedbania uwidaczniają się w ko-
munikacji. Brak obwodnicy miasta paraliżuje cen-
trum starego Wolbromia. Ponadto istnieje pilna 
potrzeba wybudowania wiaduktu kolejowego? 
Co Pan na to?
- Wiele powodów zapaści inwestycyjnej pokazały 
moje kontrole w Komisji Rewizyjnej. Wolbrom 
nie może doczekać się kanalizacji, obwodnicy, 
remontu drogi czy rowów melioracyjnych, bo 
poziom wydatków na inwestycje sięgnął niemal 
dna. W małej Muszynie koło Krynicy w zeszłym 
roku zainwestowano 2212 zł w przeliczeniu na 1 
mieszkańca. To 17 razy więcej niż w Wolbromiu. 
Inwestujemy 5,6% budżetu, a pobliskie Bukowno 
aż 30%. Do tego mamy ogromne zapóźnienia. 
Musimy potroić inwestycje, by zacząć się rozwijać. 

Proszę przedstawić najważniejsze zręby Pana 
programu wyborczego dla Wolbromia?
- W swoim programie chcę uporządkować 
działanie urzędu, ale przede wszystkim Gospo-
darki Komunalnej, Wodociągów i pozostałych 
jednostek. To początek zmian. Redukcja kosztów 
działania jest konieczna, by znalazły się pieniądze 
na potrojenie inwestycji, bo obecnie inwestu-
jemy tak mało, że nie możemy się rozwijać. 
Jednak w gminie musimy zmienić fi lozofi ę 
działania na bardziej ukierunkowaną na potrzeby 
mieszkańców, bardziej przejrzystą, sprzyjającą 
przedsiębiorcom. Oto mój program - pakiet in-
westycyjny: z MZGKiM wydzielony zostanie 
kompleks basenów, przeprowadzona zostanie re-
organizacja i konieczne inwestycje. Zorganizuję 
całoroczne lodowisko, polepszę  wykorzystanie
targowiska. Przeprowadzę reorganizację Wodo-
ciągów, Gospodarki Komunalnej i Biblioteki. 
Urząd pomoże w uzyskaniu dotacji mieszkańcom 
i lokalnym fi rmom. Skrócony zostanie proces 
obsługi w urzędzie. Gmina przystąpi do Programu 
Prosument (instalacje solarne, pompy ciepła, ba-
terie fotowoltaiczne) i innych programów wspie-
rajacych mieszkańców. Powiększona zostanie 
Specjalna Strefa Ekonomiczna. O inwestycjach 
lokalnych zdecydują sami mieszkańcy, wybierając 

te najważniejsze dla nich w ramach budżetu oby-
watelskiego, który będzie 10-krotnie większy niż 
budżet sołecki. To będą pieniądze na wiele in-
westycji lokalnych, bez proszenia się. Rozszerzę 
kompetencje stałych komisji Rady Miejskiej, by 
aktywnie włączyć radnych w pracę burmistrza, 
przywrócę pełne uprawnienia kontrolne Rady, 
w szczególności Komisji Rewizyjnej, udostępnię 
internetowy rejestr umów zawieranych przez 
urząd, wprowadzę ocenę punktową przy naborze 
na wolne stanowiska, nagrody pieniężne 
wypłacane urzędnikom będą jawne. Wszelkie 
oszczędności w urzędzie i jednostkach, skiero-
wane będą wyłącznie na inwestycje. Wprowadzę 
czytelne zasady dotyczące wszelkich dotacji, jakie 
przyznaje burmistrz, darmowe porady prawne dla 
mieszkańców, czytelne zasady wsparcia dla OSP 
oraz włączę urząd w pomoc w uzyskaniu dotacji.

W pakiecie edukacyjnym proponuję, aby szkoły 
zostały włączone w realizację zadań publicznych 
gminy, by je wesprzeć fi nansowo bez obciążania 
budżetu. Treningi lokalnych klubów sportowych 
obejmą zasięgiem miasto i wszystkie  wsie, Dom 
Kultury przejmie w zarząd kompleks basenów. 
Uruchomię program zajęć na basenie dla dzieci 
ze szkół, zorganizujemy zajęcia dodatkowe dla 
uczniów, rozwiniemy wyminę młodzieży z wyko-
rzystaniem funduszy z programu Erasmus+, bi-
blioteka zaoferuje dowóz książek do domu dla 
wszystkich i całodobowy zwrot książek. Przywró-

cone zostaną sklepiki szkolne, które otrzymają 
dotacje “na start”. Gmina będzie wnioskować o 
dotacje wspierające szkoły (Program Younger,
Erasmus+). Będę szukał nowych zadań dla 
zagrożonych szkół: opiekę przedszkolną czy 
żłobkową. Poszukam dodatkowego sposobu 
wykorzystania świetlic wiejskich, by obniżyć 
koszty ich funkcjonowania, co zapewni im 
przetrwanie. 

Proszę się przedstawić: wiek, wykształcenie, 
dokonania, zainteresowania, rodzina...
Andrzej Gil, lat 36. Od grudnia zeszłego roku, 
jestem szczęśliwym tatą Julci, którą wychowu-
jemy wraz z moją żoną Pauliną. Od 15 lat 
prowadzę Centrum Budowlane Twój Dom. Mam 
wykształcenie wyższe. Ukończyłem Akademię 
Ekonomiczną w Krakowie. W kończącej się 
kadencji Rady Miejskiej byłem przewodniczącym 
Komisji Rewizyjnej. 

Te cztery lata to dla mnie przede wszystkim 
spłata kredytu zaufania jakim obdarzyli mnie 
mieszkańcy w poprzednich wyborach. Chcąc 
kandydować, wiedziałem, że muszę robić więcej 
niż inni radni. Chciałem, by mieszkańcy oceniali 
mnie po działaniu. Dlatego podczas kontroli 
prowadziłem wnikliwe analizy, które wykazały 
szereg nieprawidłowości w działaniu biblioteki, 
wodociągów czy gospodarki komunalnej. Kon-
trola konkursu na piłkę nożną, która pokazała 
niekompetencję i bałagan w urzędzie, a to 
doprowadziło do skłócenia piłkarzy. 

Ponieważ jestem przedsiębiorcą, a zasiadanie 
w Radzie traktuję jako działalność społeczną, 
to dietę radnego przeznaczałem na wspar-
cie potrzebujących, na organizację imprez 
jakie odbywały się w Wolbromiu, darmowe 
porady prawne, z których skorzystało ponad 
100 mieszkańców. Starałem się pomóc w zdo-
byciu dotacji osobom indywidualnym, a także 
organizując spotkanie informacyjne.

g p

Andrzej Gil (36 l.)
kandydat na Burmistrza Wolbromia

Kandydat na burmistrza zaprezentował
 swój rozległy, ambitny program. Wybor-

cy przy urnach ocenią wiarygodność
dokumentu, autorstwa człowieka  zasiadającego
przez osiem lat w ławach koalicji rządzącej MiG 
Wolbrom, członka koalicji która nie podejmowała 
poważnych rozwojowych wyzwań, zamykała szko-
ły i walczyła z ochroną zdrowia…

Ps

Dziękuję za rozmowę
Jerzy Nagawiecki

Stalowe podesty!

WWYNAJEMYNAJEM    
      RRUSZTOWAŃUSZTOWAŃ

POWIAT OLKUSKI I OKOLICE!POWIAT OLKUSKI I OKOLICE!

2014 ROK PRODUKCJI
gwarancją bezpieczeństwa i komfortu pracy!

MB od 29 gr!

MOZLIWY DOWÓZ!.

tel. tel. 788 706 813788 706 813
Rusztowania_nr34.indd   1 2014-09-11   05:03:11
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KAMIENIARSTWO
                       BUDOWLANE

PRODUKCJA 

I MONTAZ!

SCHODY

BLATY
PARAPETY
KOMINKI

Produkujemy parapety stalowe o gr. 0,70mm oraz aluminiowe o gr. 1,20mm
W sprzedaży posiadamy również parapety PCV fi rmy VOX

OMAKS - SILL

Posiadamy w sprzedaży Posiadamy w sprzedaży 
ponad 40 kolorów kamienia ponad 40 kolorów kamienia 

dostępnych od ręki!dostępnych od ręki!

POSADZKI
ELEWACJE

(wewnętrzne i zewnętrzne)

www.tomaks-sill.pl
tel. 32 645 82 55
tel. 668 233 603

RyczówekRyczówek
  ul. Kluczewska 1D

marmur - granit - aglomarmur
trawertyn - i wiele innych!

Tomaks_31.indd   2 2014-07-15   23:40:46
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Jesienne 
promocje pilarek!

Ostrzenie łańcuchów
Profesjonalny serwis

Nie pamięta wół
jak cielęciem był!

Jerzy Nagawiecki

Na stronie internetowej Powiatu Olkuskiego ukazał się tekst „Będzie program 
oszczędnościowy dla Powiatu!” . Autorzy: starosta Barbara Rzońca i wicestarosta 
Paweł Piasny ustawiają się w roli pomówionych, na których złośliwi lokalni politycy 
i nieprzyjazne media starają się zrzucić odpowiedzialność...

[cytat] - „Za trudną sytuację panującą w naszym 
powiecie (…) a tymczasem:
- Proszę sobie przypomnieć, który Zarząd 
przeprowadził prywatyzację szpitala w wyniku 
której powiat utracił realną kontrolę nad tym pod-
miotem.
- To nie my zaciągnęliśmy ponad 40 milionów 
złotych kredytu, które teraz tak ciążą na budżecie 
powiatu. (…)
Zanim zostaliśmy powołani do Zarządu, jako opozy-
cja wskazywaliśmy już w 2010 roku, że nadszedł 
czas oszczędzania i kumulowania pieniędzy na 
spłatę zaciągniętych kredytów. Nie słuchano nas 
wówczas.”

Tekst, który został również zamieszczony w me-
diach komercyjnych powiatu olkuskiego kończy 
zdanie: „Wobec faktu, że za kilka tygodni mieszkańcy 
ziemi olkuskiej decydować będą o składzie Rady 
Powiatu i przyszłego Zarządu, poddajemy pod 
rozwagę kogo będziecie Państwo delegować do tej 
pracy. O ponowny wybór starają się osoby, które ten 
powiat doprowadziły na skraj bankructwa poprzez 
podejmowanie nieroztropnych decyzji. Nie wskazu-
jemy na kogo oddać głos, ale apelujemy o dobrze 
przemyślane decyzje w trosce o przyszłość Powiatu 
Olkuskiego.”

„Będzie program oszczędnościowy dla Powiatu!” 
- informacja zamieszczona na ofi cjalnej stronie 
powiatu – to par ekselans agitka wyborcza i jako 
taka wymaga sprostowania oraz komentarza. Otóż 
przypominanie, przy okazji wezwania Powiatu 
do opracowania programu oszczędnościowego, 
sprawy przekształcenia szpitala powiatowego w 
spółkę jest zabiegiem, który ma się nijak do progra-
mu oszczędnościowego, jest jednak swoistym pusz-

czeniem oka do pewnego spektrum wyborców, któ-
rzy byli przeciwni temu procesowi. Autorzy zdają 
się zapominać, że owe decyzje sprzed 4 lat, dysku-
towane wiele miesięcy, podejmowano przy pełnej 
aprobacie obecnej starosty Barbary Rzońcy, członka 
ówczesnej koalicji rządzącej. A zatem przysłowie 
nie kłamie: Nie pamięta wół, jak cielęciem był!

W omawianym tekście duet Rzońca – Piasny 
piszą o sobie: opozycja, która już w 2010 roku 
wskazywała… Warto znów sięgnąć do pamięci 
i przypomnieć, że 1 grudnia 2010 roku 14-oso-
bowa koalicja: radni Wspólnoty Samorządowej 
Ziemi Olkuskiej „Przymierze”, SLD i trzech radnych 
PiS, wybrała Jerzego Kwaśniewskiego starostą 
olkuskim. W gronie koalicjantów znaczącą rolę 
odgrywał Paweł Piasny, któremu przypadła funkcja 
przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego 
i Promocji Powiatu. W składzie Zarządu znaleźli się 
Norbert Bień i Robert Kozłowski. Trwają do dziś.

Na koniec zacytuje jeden z wpisów, który znalazł 
się pod opublikowanym w internetowym wyda-
niu „Przeglądu Olkuskiego”. Człowiek podpisujący 
się „związkowiec” pyta: „A ja bym chciał zobaczyć 
fakturę za ten artykuł sponsorowany (Będzie pro-
gram oszczędnościowy dla Powiatu! – przyp. red.), 
kto za to zapłacił Starostwo czy podpisani pod nim 
Starostowie?”  Wątpliwości jest więcej. Odpowie-
dzi wymaga pytanie: czy wyborczą agitacje można 
prowadzić na serwerze jednostki samorządu teryto-
rialnego, za pieniądze budżetowe. Przewodniczący 
powiatowej Komisji Wyborczej oraz Komisja Rewi-
zyjna Rady Powiatu będą miały ból głowy.

Jubileusz 120-lecia
Ochotniczej Straży Pożarnej w Wolbromiu
OSP w Wolbromiu ma 120 lat. Uroczystości jubileuszowe miały miejsce 
w niedzielę 19. października. Świętowanie rozpoczęto uroczystą mszą św. 
w kościele pod wezwaniem św. Katarzyny. Następnie druhowie i zaproszeni 
goście przemaszerowali do strażnicy OSP, gdzie posłanka Lidia Gądek, bur-
mistrz Jan Łaksa oraz mł. bryg. Marcin Maciora złożyli strażakom gratulacje, 
podkreślali rolę OSP w życiu lokalnej społeczności i życzyli spokojnej służby. 

Z bogatą historią Straży Ogniowej w Wolbro-
miu – powołanej do życia w 1894 roku 
- można się zapoznać w wydanej przed 10. 
laty okolicznościowej broszurze… „Wolbrom 
należał do tych miejscowości, w których 
potrzebę utworzenia strażackiej samopomocy 
zauważono wcześnie. Ściśnięte w wąskich 
uliczkach domy mieszkalne, zabudowania 
gospodarcze oraz liczne przybudówki i szo-
py tworzyły gęstą, nieregularną zabudowę. 
Budulcem było głównie drewno. Zagrożenie 
pożarowe było więc bardzo duże. Idea walki 
z „czerwonym kurem”, czyli powoływania 
obywatelskich straży pożarnych, zaczęła 
znajdywać zwolenników. Tworząc własną Jerzy Nagawiecki

organizację strażacy z Wolbromia szli śladami 
Olkusza, gdzie proces tworzenia się Ocho-
tniczej Straży Ogniowej rozpoczął się w roku 
1878 r. W 1886 roku wielki pożar strawił 
w Wolbromiu 136 posesji, czyli blisko trzecią 
część całej zabudowy miasta. Wielki kataklizm 
przyspieszył ideę zorganizowania w Wolbro-
miu straży pożarnej. Inicjatorami byli: ksiądz 
Franciszek Smółka, aptekarz Władysław Zajtz, 
lekarz Stanisław Pitas oraz czterech innych 
obywateli miasta. Nie bacząc na urzędową 
zgodę władz rosyjskich przystąpili oni do for-
mowania straży...”
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warszawydoslubu@interia.pl

tel. 604-198-421

Do Ślubu Zabytkową WarszawąDo Ślubu Zabytkową Warszawą
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PRODUCENT MATERIAŁÓW PRODUCENT MATERIAŁÓW 
BUDOWLANYCHBUDOWLANYCH 

www.bolbet.plwww.bolbet.pl

32 6424 55532 6424 555
 602 772 304BOLESŁAW, , ul. Laskowska 22

BOLBET J.K
OFERUJEMY :
PREFABRYKATY Z WIBROPRASY:PREFABRYKATY Z WIBROPRASY:
PUSTAK: SMP, SMU, SZALUNKOWY
BLOCZEK FUNDAMENTOWY
kostka brukowa, płyty ażurowe, obrzeża, 
palisady, płytki chodnikowe, korytka betonowe. KOMPLEKSOWE UKŁADANIE
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REALIZOWANIE WŁASNYCH PROJEKTÓWREALIZOWANIE WŁASNYCH PROJEKTÓW
LUB INDYWIDUALNYCH PROJEKTÓW KLIENTALUB INDYWIDUALNYCH PROJEKTÓW KLIENTA
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„Pakuska” – nowa książka Olgerda Dzie-
chciarza – to zgrabnie napisana autobiografi a 
chłopaka żyjącego w olkuskich blokowiskach w 
latach siedemdziesiątych i osiemdziesiątych XX 
stulecia. Miejscem akcji jest osiedle 1000-lecia, 
jedna ze sztandarowych inwestycji PRL-owskie-
go Olkusza, sypialnia pracowników fabryki garn-
ków OFNE. Olgierdowe  blokowisko jest małą 
ojczyzną chłopaka ambitnego. Wzrasta w specy-
fi cznym klimacie osiedla, wpisuje się w zasady 
jego funkcjonowania i równocześnie kształtuje 
rzeczywistość otoczenia. 

Chodził do Szkoły Podstawowej nr 3, imię gen. 
Karola Świerczewskiego (dziś Marcina Biema), a 
wolny czas spędzał na podwórku, przy trzepaku, 
w lesie. - To było całkiem inne życie. Nikt nie miał 
komputera, w telewizji nie było nic ciekawego, 
siedziało się z kolegami na dworze. Mieliśmy 
swobodę - wspomina autor.

Wśród wielu atutów „Pakuski”, książki szale-
nie praktycznej do konsumpcji, którą można 
czytać od przodu, od tyłu, od środka, i od miejsca 
wybranego na chybił trafi ł, jest prosty, komuni-
katywny język. Olgerdowi udało się opowiedzieć 
o PRL-owskim życiu, o ówczesnych radościach i 
porażkach, tak po prostu, z perspektywy tamtych 
lat. „W tej książce zapewne jest za dużo nostal-
gii, ale to jest moja nostalgia, do której mam 
prawo, i korzystam z tego prawa. Jeśli ktoś szuka 
tu pełnej historii olkuskiego Osiedla 1000-lecia, 
zwanego Pakuską to się zawiedzie, bo to jest 
przede wszystkim moja historia” – napisał autor 
w „wyjaśnieniu (zamiast sążnistego wstępu)”.

Oto próbka swoistego humoru Olgerda: „Ofi -
cjalna nazwa Pakuski to Osiedle 1000-lecia. 
Zastanawia nas to 1000-lecie, bo nie wiemy, 
co niby trwa już 1000 lat. Na jednym z bloków 
jest tabliczka z napisem: ul. 1000-lecia PRL, ale 
coś nam nie pasuje w tej nazwie, bo nasi dziad-
kowie pamiętają przedwojenną Polskę i twierdzą 
stanowczo, że ona w niczym nie przypominała 

W ubiegłym roku „Czwórka” została zaproszo-
na do realizacji projektu „Spółdzielnia ucznio-
wska sposobem na aktywność obywatelską”. 
Przedsięwzięcie jest fi nansowane ze środków 
unijnych. Projektodawcą zaś jest Stowarzyszenie 
na Rzecz Zrównoważonego Rozwoju Społeczno – 
Gospodarczego „Klucz” z Klucz.

Celem projektu jest zwiększenie aktywności 
młodzieży w życiu lokalnej społeczności gmin 
powiatu olkuskiego (angażuje 40 młodzieżowych 
liderów wyłonionych do projektu z 4 szkół pow-
iatu olkuskiego).

Młodzież była już szkolona na dwóch sesjach 
wyjazdowych. W czerwcu 2013 roku przebywali 
przez tydzień w Łazach k/ Koszalina. Uczyli się 
na warsztatach, jak tworzyć projekt społeczny, 
jak prowadzić działalność gospodarczą, jak 
założyć organizację pozarządową, jak założyć i 
prowadzić spółdzielnię uczniowską i jak dobrze 
funkcjonować w zespole, by być skutecznym li-
derem. We wrześniu młodzi spółdzielcy brali 
udział w wizycie studyjnej we włoskim Trentino, 
gdzie od zaplecza poznawali pracę spółdzielni 
działających już kilka lat. 

Uczniowie, tak przygotowani do pracy, zaraz 
po powrocie przeszli do działania. Założyli 
Spółdzielnię Uczniowską LO-CZTER’S. Jej głów-
nym zadaniem było prowadzenie sklepiku ze 
zdrową żywnością „ZA SAŁATĄ”. Bardzo szyb-
ko punkt zaczął cieszyć się popularnością. 
Z miesiąca na miesiąc jego renoma wzrastała. 

PRL-u. A nasi dziadkowie i nasze          babcie nie
mają tysiąca lat, więc i PRL nie może ich tyle 
mieć. A może to jest okres gwarancji dla bloków 
z wielkiej płyty, z której zbudowano Pakuskę? 
Nie, na pewno nie, bo nasze bloki już się sypią, 
a minęło raptem kilka lat. Za tysiąc lat z Pakuski 
nie zostanie kamień na kamieniu, czy raczej 
pustak na pustaku. Jakiego więc tysiąclecia do-
tyczy nazwa naszego osiedla, nie wiemy. Ale w 
gruncie rzeczy nas to nie interesuje, bo przecież i 
tak mówimy na nie Pakuska.”

Sukcesy na miarę owych lat Olgerd przed-
stawia następująco: „Mamy duży balkon. Jestem 
dumny z naszego balkonu. Są mieszkania, które 
mają tylko poręcze w drzwiach balkonowych. 
A my mamy balkon długi na cały pokój. Nasze 
mieszkanie jest duże, prawie 53 metry kwadra-
towe. Trzy pokoje z kuchnią, łazienka i osobno 
ubikacja. Koledzy, u których kibel i łazienka są w 
jednym pomieszczeniu, zazdroszczą mi. Ja z kolei 
zazdroszczę tym kolegom, którzy mają domy jed-
norodzinne, a już najbardziej zazdroszczę tym, 
których domy otoczone są dużymi ogrodami. 
Zastanawiające, ze niektórzy z nich zazdroszczą 
nam mieszkania w blokach. Każdy komuś czegoś 
zazdrości.”

„Pakuska” jest opowieścią o Olkuszu dla 
Olkuszan, wspomnieniem lat dziecięcych dla 
ludzi z kategorii 45+, zapisem historii czasów 
słusznie minionych, czyli okresem „smuty” 
posiadającej jednak swoisty, „czarno-biały” kolo-
ryt. Książka została wydana przez drukarnię Graf-
press z Olkusza. Można ją kupić w drukarni i w 
olkuskich księgarniach za 20 zł. Polecam!

Dzisiaj trudno sobie wyobrazić szkołę bez niego.
Agata: Kto nie zna smaku buły z serem, szynką 

i pomidorem? Ale ten sam skład plus moja od 
roku ulubiona Rudola, to już bajka… Rudola - 
to nawet brzmi tak, że chce się spróbować. Tak 
zaczynają się smakowe „znajomości” na całe 
życie (tu następuje promienny uśmiech).

Iwona (koleżanka Agaty domagająca się 
prawa głosu): Ja lubię najbardziej bagietkę 
wegetariańską i sałatkę z rukoli ze słonecznikiem. 
Zielony zawrót głowy. Pyszne! I co bardzo istotne 
– w cenie, która uczniowska kieszeń jest w stanie 
przeżyć.

Młodzi  spółdzielcy wypracowali zysk, który 
w znacznej części przeznaczyli na potrzeby 
uczniów, by wszystkim żyło się lepiej – wygodniej 
i estetyczniej. W tym roku zostaną zakupione sto-
liki i pufy na korytarz szkolny. Zasilą też budżet 
modernizowanej Galerii Młodzieży „Na Piętrze”. 
Na tym etapie realizacji projektu już można 
mówić o sukcesie. Hasło odzwierciedlające misję 
spółdzielni brzmi: „Dać ludziom wędkę, nie rybę 
i pomóc zorganizować łowisko”. To nie tylko 
słowa. W IV LO to rzeczywistość.

Współpraca przynosi efekty. Młodzież nie tylko 
nabrała apetytu na zdrowie, ale własną pracą 
kształtuje szkołę – miejsce, gdzie spędza sporą 
część swojego życia. Zdobywa też doświadczenie, 
które na pewno przyda się w dorosłym życiu.

Nowa książka Olgerda Dziechciarza!

Popołudniem 15 października miała 
miejsce prezentacja nowej książki 
“Pakuska” - znanego lokalnie wieszcza, 
poety i historyka Olgerda Dziechcia-
rza. Spotkanie z autorem odbyło się 
rzecz jasna na Pakusce, w Osiedlowym 
Klubie Przyjaźń na ul. Legionów Pol-
skich 14. Sala pękała w szwach.

PAKUSKAPAKUSKA

Jerzy Nagawiecki

Gra w ZieloneGra w Zielone
Czyli jak działa Spółdzielnia Uczniowska w IV LO w Olkuszu?

Jest ich jedenaścioro – dziesięciu liderów i opiekun. Od 2013 roku prowadzą w IV 
LO sklepik ze zdrową żywnością – ZA SAŁATĄ. Wpływają na to, co je się w szkole. 
Zmieniają rzeczywistość. I to nie tylko pod względem żywieniowym.

Artykuł sponsorowany

Inauguracja Roku AkademickiegoInauguracja Roku Akademickiego
  na Uniwersytecie III Wieku  na Uniwersytecie III Wieku
 w Kluczach w Kluczach

17 października br. w kluczewskim 
Domu Kultury „Papiernik” studentom 
Uniwersytetu III Wieku wręczono in-
deksy na rok akademicki 2014/2015. 
Tym razem grono wykładowców zasiliła 
kadra naukowa Społecznej Akademii 
Nauk w Olkuszu. Chętnych słuchaczy nie 
brakuje, także z sąsiedniego Bolesławia!
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Ogłoszenia drobne
DZIAŁKA 21 ARÓW
Dobra pod inwestycję, wszystkie media. Niedaleko 
karczmy Bida w Bolesławiu. Tel. 602 787 496

ATRAKCYJNA POŻYCZKA
Od 200 zł do 25000 zł. Tel. 660 683 488

TAXI BUSINESS
Do 8 pasażerów. Transfery na lotniska. Tel. 733 998 877 PORADY PRAWNE 

szybko, tanio, profesjonalnie. Tel. 603 203 303
na pewno pomożemy.

Chcesz dodać bezpłatnie ogłoszenie drobne w Serwisie Jurajskim? Teraz wystarczy, że wyślesz maila 
na adres: serwisjurajski@gmail.com Treść ogłoszenia może liczyć maks. 100 znaków.

Redaktor naczelny: Michał Turski
Redakcja: Bolesław, ul. Kopalniana 12

Wydawca i skład: PROMO Michał Turski

Druk: Pro Media Sp. z o.o.

Reklama: tel. 602 262 936
Interwencje: tel. 602 240 866

Serwis JurajskiSerwis JurajskiBiuro Rachunkowe

Teresa Odias

Doradztwo Podatkowe

s

o Podatkowe

Bukowno, 
ul. Wodąca 65
tel: 32 6422-033;  604- 987-146
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Montaż antenMontaż anten
satelitarnychsatelitarnych
RegulacjaRegulacja
sygnałusygnału

DZWOŃ
 tel. 691 843 310
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DORABIANIE  NAPRAWA  
KODOWANIE KLUCZY
PILOTÓW, KART SAMOCHODOWYCH

OLKUSZ
ul. K.K.Wielkiego 24 (Skarbek)

tel. 508 662 339
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Awaryjne otwieranie 
samochodów i mieszkań

Naprawa zamków 
stacyjek              

Ostrzenie 
  sitek, noży
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SALON I GABINET OKULISTYCZNY

OLKUSZ, al. 1000OLKUSZ, al. 1000  --  lecia 18    tel.  784  820  130

RABAT 40 ZŁ NA OKULARY POWYŻEJ 149 ZŁ DLA DOROSŁYCH PRZY REALIZACJI 
DLA DOROSŁYCH PRZY REALIZACJI RECEPTY OKULAROWEJ

RECEPTY OKULAROWEJZ NASZEGO GABINETU
Z NASZEGO GABINETU
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ROWER GÓRSKI
marki Author, koła 26” tanio sprzedam. Tel. 513 392 532

SPRZEDAM szczeniaczki
cocer spaniela angielskiego zaszczepione odroba-
czone z ksiazeczkami zdrowia. Tel. 508 211 418

SPRZEDAM Sterownik do pieca CO
płomyk - pid + dmuchawa RV-02, Tel. 513 392 532

SZYBKA POŻYCZKA
decyzja nawet w 24 godziny. Zadzwoń Tel. 660 683 488

SPRZEDAM DOM
z dużą działką w miejscowości Krążek, stan do remontu, 
wszystkie media, połowa bliźniaka. Tel. 604 833 608

SPRZEDAM DOMY
na pięknie zagospodarowanej działce w Bukownie.                           
Zadzwoń Tel. 608 770 876.

Zupa - krem 
z dyni

Składniki:Składniki:
• 500 g dyni, zważonej 
   ze skórą,
• 1 łyżka masła + 1/2 łyżki 
   oliwy extra vergine,
• 1 łyżeczka świeżo 
   startego imbiru,
•  szczypta imbiru w 

    proszku,
•  1/3 szklanki soku 
    z pomarańczy,
•  bulion jarzynowy 
    lub woda,
•  50 -125g serka 
    Philadelphia,
•  świeżo zmielony pieprz.

  Przygotowanie:  Przygotowanie: 
• Dynię umyć, usunąć pestki, obrać (dyni hokkaido 

nie trzeba obierać), pokroić w kostkę.

• W garnku roztopić masło z oliwą, włożyć imbir
i delikatnie podsmażyć przez około pół minuty. Wło-
żyć dynię, szczyptę soli i smażyć mieszając przez oko-
ło 3 minuty. Dodać imbir w proszku, wlać sok poma-
rańczowy i tyle wody lub bulionu aby przykryć dynię.

• Gotować do miękkości przez około pół godziny.
Dodać serek i przelać do pojemnika blendera. Zmi-
ksować na gładki krem. Po zmiksowaniu sprawdzić czy
nie trzeba zupy doprawić solą. Podawać z płatkami 
migdałów zrumienionymi na suchej patelni i świeżo 
zmielonym czarnym pieprzem. 

SPRZEDAM GARAŻ
murowany, ul. Osiecka. Tel. 662 727 651.

SPRZEDAM DOM
100m2, działka 564m2, dom zamieszkany, brak grzyba, 
wilgoci, ogrzewany piecami kafl owymi. Tel. 508 211 418
WYNAJMĘ mieszkanie
40m2, ul. Mickiewicza 7 w Olkuszu, Tel. 730 250 290

Kinesiotaping „Kinesiology taping” czyli tzw. 
plastrowanie dynamiczne - jest nieinwazyjną 
metodą fi zjoterapeutyczną polegającą na ok-
lejaniu części ciała pacjenta plastrami o spe-
cjalnej strukturze. Kinesiology taping został 
spopularyzowany głównie poprzez sport. 
Wysoka skuteczność oraz możliwość kontyn-
uowania treningu, mimo zaistniałej dysfunkcji 
sprawiły, iż wielu sportowców chętnie korzysta 
z tej formy terapii. Kinesiotaping staje się 
coraz powszechniejszy również w rehabilitacji 
leczniczej. Terapia kinesiology taping wykor-
zystuje sensoryczne oddziaływanie plastra na 
organizm w celu uruchomienia możliwości 
kompensacyjnych organizmu. Rozciągnięta 
taśma zostaje nałożona na odpowiednią 
część ciała. Zazwyczaj efektem aplikacji jest 
pofałdowanie powierzchni skóry, co pow-
oduje zwiększenie przestrzeni pomiędzy 
skórą właściwą, a powięzią, a to usprawnia 
mikrokrążenie krwi i limfy. Poszczególne struk-
tury zostają uwolnione, dzięki temu opuch-
lizny, blizny, zwężenia naczyń, niedokrwienia 
tkanek, itp. zostają zaopatrzone w substancje 
odżywcze. Plastry wspomagają powrót konk-
retnych struktur ciała do ich normalnego funk-
cjonowania, Terapia ta to subtelna, ale bardzo 

ABC kinesiotapingu

Czym jest kinesiotaping?

Co to za plastry?
Plastry kinesio nie są gotowymi taśmami do 

samodzielnego kupna i naklejenia w domu, nie 
są nasączone żadnym lekiem, ani też nie mają 
właściwości rozgrzewających. Materiałem, 
z którego są wykonane jest bawełna, która 
charakteryzuje się elastycznością zbliżoną do 
właściwości skóry, dużą przepuszczalnością 
powietrza i odpornością na wodę. Plastry kine-
sio w żaden sposób nie przeszkadzają pacjen-
towi, można w nich zażywać kąpiele, a skóra 
pod plastrami dzięki ich specjalnej strukturze 
„oddycha”, co eliminuje powstawanie odparzeń.  

głych stanach bólowych, uzupełnieniem innych 
metod fi zjoterapeutycznych lub utrwaleniem 
efektów rehabilitacji.

Zapraszamy do korzystania z tej terapii.

Dodatkowe informacje i zapisy: 
mgr fi zjoterapii Marlena Bujak

tel. 600 871 429
Gabinet Rehabilitacji „NASZE ZDROWIE” 

Bolesław, Ośrodek Zdrowia (budynek NZOZ Promed)

Zastosowanie
Plastry kinesio znajdują zastosowanie w wie-

lu dolegliwościach takich jak: zespoły bólowe 
kręgosłupa, bóle stawów, stany pourazowe 
mięśni i stawów, stany przeciążeniowe mięśni 
i stawów, zwichnięcia, stłuczenia, skręcenia, 
krwiaki, obrzęki i wiele innych.

Kinesiotaping może być ratunkiem w na-

efektywna metoda fi zjoterapeutyczna, a jedną 
z głównych jej zalet jest czas oddziaływania. 
Plastry kinesio działają na organizm 24h/dobę 
zarówno w spoczynku, jak i podczas aktywności 
fi zycznej. 

artykuł sponsorowany

Odszedł
na zawsze

8 października br. uczestnicy ceremonii po-
grzebowej pożegnali zmarłego Burmistrza 
Sławkowa śp. Bronisława Goraja. 
Życie zawodowe poświęcił służbie wojsko-
wej, którą zakończył w stopniu majora. Dwu-
krotnie był wybierany na urząd burmistrza 
w 2002 r, oraz 2010 r. Przez lata był czyn-
nym sędzią piłkarskim. Był człowiekiem 
o niezwykle pogodnym usposobieniu.
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Smacznego!Smacznego!
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